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Sekretarz
powiatu
odwołany

Dostał propozycję z gatunku 
tych „nie do odrzucenia”.

Jak ujawnił w piątek 29 listopa
da portal olesnica24.com, w tym 
samym dniu Piotr Kwaśny otrzy
mał od starosty Jana Dżugaja (KO) 
wypowiedzenie dotychczasowych 
warunków pracy i propozycję 
przyjęcia nowego stanowiska.

Tym samym przestał być se
kretarzem powiatu oleśnickiego. 
Przyjął natomiast propozycję dal
szej pracy w Starostwie jako pełno
mocnik ds. informacji niejawnych i 
inspektor danych osobowych.

Pochodzący z O leśnicy Piotr 
Kwaśny był kierownikiem Urzędu 
Rejonowego przed powstaniem 
powiatów. Potem, od 1998 roku, 
nieprzerwanie zajmował stanowi
sko sekretarza powiatu. W tym 
czasie starostami byli Henryk Baj- 
car (AWS), Zbigniew Potyrała (PS 
2002) i Wojciech Kociński (PiS).

(ror)

Złodziej 
zza granicy
Wpadł, kiedy posłużył się skra
dzioną kartą bankomatową.

Prokuratura Rejonowa w Oleśni
cy prowadzi postępowanie prze
ciwko 50-latkowi z Ukrainy, który 
został zatrzymany pod zarzutem 
dokonania trzech kradzieży.

Najpierw z kontenera budowla
nego przy stacji Shell na Klonowej 
ukradł telefon Samsung i wiertar
kę. Potem z niezamkniętego auta 
zabrał pompę insulinową oraz 
saszetkę, w której były pieniądze 
i karta bankomatowa. A na koniec 
chciał zapłacić skradzioną kartą w 
sklepie. Wtedy został zatrzymany 
przez policję.

Podczas przesłuchania w pro
kuraturze Ukrainiec nie przyznał 
się do zarzucanych mu czynów. 
Twierdzi, że kradzieży dokonał 
ktoś inny, kto przekazał mu kartę. 
Już wcześniej, nieprawomocnym 
wyrokiem, był karany za dokona
nie zaboru mienia.

(ror)

Burmistrz obraził radnego?
Czy wypowiedź burmistrza była „dyskryminująca” i „deprecjonująca” radnego, czy to dopuszczalna 
polityczna polemika?

Na sesji Rady Miasta Oleśnicy, 
w trakcie dyskusji nad uchwałą o 
wzroście podatku od nieruchomo
ści radny Paweł Bielański zarzu
cił burmistrzowi Oleśnicy, że „jak 
królika z kapelusza" wyciągnął 
informację o wyliczeniach jednej 
z agencji ratingowych, których 
nie znali radni. Uznał to za kpiny. 
Dopytywał, czy w konstrukcji bu
dżetu opierano się na wyliczeniach 
M inisterstw a Finansów, czy na 
szacunkach owej agencji?

- Wszyscy zrozumieli [moją wy
powiedź], tylko pan Bielański nie 
zrozumiał - stwierdził na to bur
mistrz Jan Bronś. I dodał, że wi
docznie przekracza to możliwości 
percepcyjne rajcy.

- Panie przewodni
czący, proszę zwrócić 
uw agę panu b u r
mistrzowi, że takie 
uw agi w obec rad
nych są nie na miej
scu - stan ął w

obronie klubowego kolegi radny 
Michał Kołaciński.

- Panie przewodniczący, jeśli 
pan Bielański będzie nas atakował 
krzykiem, to trzeba zwrócić mu 
uwagę. Pan radny powinien nas 
przeprosić - skrytykowała z kolei 
wystąpienie Bielańskiego Mariola 
Aiyegbusi z klubu Bronsia.

- Jeśli ktoś oczekuje szacunku, to 
powinien tego szacunku wymagać 
od siebie. Nie było moim celem 
obrażanie nikogo - tłumaczył bur
mistrz.

- My słyszeliśmy dobrze obraźli- 
we uwagi o ograniczonej percepcji 
radnego Bielańskiego - ripostował 
mu Kołaciński.

A sam radny Paweł B ielań
ski złożył później specjalne 

ośw iadczenie w spraw ie 
tego incydentu. - Użyte w 
stosunku do mnie określe

nie o ograniczonej per
cepcji uważam za dys

kryminujące i zmierzające 
do zdeprecjonowania mojej 
osoby - pow iedział rajca 

opozycji.
Dzień po sesji Bie

lański odniósł się do

Kierownik, radny, 
członek Zarządu
Radny powiatu wrocławskiego 
i członek jego zarządu został 
kierownikiem ds. technicznych 
w Atolu.

Jak już inform ow aliśm y, D a
riusz Jedynak, mieszkaniec gmi
ny Długołęka, został kierow ni
kiem ds. technicznych w Atolu.

Jedynak był przez 8 lat burmi
strzem Chojnowa, a przez 12 lat 
radnym w tym  mieście. Potem 
pracował przez 8 lat na stanowi
sku dyrektora PZU SA w Lubinie, 
a później w PZU we Wrocławiu. 
W 2011 roku wygrał konkurs na 
zastępcę wójta gminy Długołęka. 
„Chciałem zajmować się tym, co 
z racji mojego zawodu i doświad
czenia potrafię najlepiej, czyli 
planow aniem  i realizow aniem  
inwestycji, ochroną środowiska 
i planowaniem przestrzennym" 
- napisał. Zastępcą wójta był jed
nak tylko przez rok.

W 2014 roku kandydował, bez
skutecznie, na wójta Długołęki. 
O becnie jest radnym  Rady Po
wiatu Wrocławskiego i członkiem 
Zarządu Powiatu. Przed wybora
mi napisał: „Obecnie wspólnie z 
żoną prowadzimy Przychodnię 
Stomatologiczną w Długołęce".

Przypomnijmy, że Roman Po
tocki, od dwóch kadencji starosta 
powiatu wrocławskiego, przed 
5 łaty przyjął na sekretarza tego 
powiatu Jana Bronsia. (ror)

Wchodzi Świat Sukienek
Lokal, d ecyz ją  b u rm is trza , 
został w ynajęty bez przetar
gu.

Z h an d low ej m apy m iasta  
zniknął sklep To Secret. Mieścił 
się na ulicy Skłodowskiej 5/IV. 
Oferował odzież dam ską i mę
ską. Top Secret to polska marka

odzieżowa, obecna na rynku od 
1996 roku.

ZBK ogłosił przetarg na wy
najem lokalu. Ma on 113 mkw. 
powierzchni użytkowej. Stawka 
wywoławcza wynosiła 30 zł net- 
to/m  ̂a minimalna wysokość po
stąpienia 1 zł. Na przetarg nikt się 
nie zgłosił.

Burm istrz Jan Bronś w poro
zum ieniu z ZBK zadecydował, 
żeby lokal wynająć bez przetargu. 
Katarzyna Suszek z Oleśnicy wy
dzierżawiła lokal za 18 zł netto za 
mkw. Otworzyła już sklep Świat 
Sukienek. Umowa została podpi
sana na okres do 3 lat.

(ror)

tego incydentu na portalu społecz- 
nościowym.

Napisał, że „jednym z głównych 
zadań radnych jest kontrola dzia
łań burmistrza, zadawanie pytań 
oraz żądania wyjaśnień w imieniu 
mieszkańców, których radni re
prezentują. Krytyka pozbawiona 
argumentów staje się zwykłym 
krytykanctwem. Dlatego w sporze 
o zasadność podwyżek lokalnych 
stawek podatku od nieruchomości 
argumentów miałem wiele, m.in. 
dane z Ministerstwa Finansów, o 
które zabiegałem przed sesją. In
formacje z Ministerstwa Finansów 
burzyły narrację burmistrza i pod
ważały zasadność podwyżek w za
proponowanej wysokości".

Ocenił, że „niestety, burmistrzo
wi argumentów zabrakło. Czego 
dowodem było odsyłanie radnych 
do danych, które mają otrzymać 
dopiero za miesiąc przy uchwa
le budżetowej oraz do danych 
agencji ratingow ych (sic!). Co 
najgorsze, nie usłyszeliśmy 
od burmistrza ani słowa o 
ograniczaniu wydatków 
np. w funkcjonowaniu 
miejskiej administra
cji. Ani słowa!

S k o ro  b u r-

zabrakło argumentów „ad rem", 
czyli rzeczowych, pojawiły się ar
gumenty „ad personam", których 
użycie potwierdza tylko, jak źle 
przygotował burmistrz przedmio
tową uchwałę i jak lekceważąco 
zostali potraktowani mieszkańcy 
Oleśnicy i lokalni przedsiębiorcy".

Radny przypomina, że „argu
mentom ad personam" to postę
powanie w dyskusji polegające na 
odnoszeniu się nie do argumentów 
przeciwnika, ale do jego osoby. 
Chodzi o wm ówienie przeciw
nikowi i innym osobom, że jego 
poglądy są fałszywe -  poprzez 
przyp isan ie mu szeregu wad, 
ośmieszaniu go lub nawet lżeniu; a 

więc poprzez wysuwa
nie zarzutów natury 

osobistej, niezwią- 
zanych z właści
wym przedmio
tem sporu.

(ror)

m istrzow i

Amfetamina w zamrażarce
Wszystko zaczęło się od niewin
nej kontroii drogowej...

Prokuratura Rejonowa w Oleśni
cy prowadzi śledztwo przeciwko 
33-letniemy R. Ł., podejrzanemu o 
przestępstwo narkotykowe.

Oleśniczanin został 20 listopada 
zatrzymany do kontroli drogowej. 
W aucie policjanci znaleźli 8 gram 
amfetaminy. Wtedy postanowiono 
dokonać przeszukania miejsca za
mieszkania pracującego dorywczo 
na budowach zatrzymanego. Znale

ziono w zamrażarce ponad 75 gram 
amfetaminy. Za posiadanie znacz
nej ilości narkotyków R. Ł. grozi 
kara pozbawienia wolności od roku 
do lat 10. Został zwolniony za porę
czeniem majątkowym, zastosowano 
wobec niego policyjny dozór.

Co oznacza „znaczna ilość nar
kotyków"? W wyroku Sądu Naj
wyższego z 2011 roku czytamy, że 
„znaczna ilość narkotyków to taka, 
która wystarcza do jednorazowego 
odurzenia się co najmniej kilkudzie
sięciu osób". (ror)

Dyrektor w szpitalu
Opozycja solidaryzuje się z dy
rektorem, który trafił do kliniki.

„W im ieniu Klubu Radnych 
Oleśnica Razem i wszystkich lu
dzi dobrej woli chciałbym złożyć 
wyrazy solidarności i wsparcia 
dla państwa Izabeli i Mariana Jan
kiewiczów, którzy stali się celem 
bezpardonowych ataków - i jak się

wydaje - politycznej nagonki. Dy
rektor Katolickiej Szkoły Podsta
wowej walczy w tej chwili o życie 
w jednej z wrocławskich klinik. 
Wyrażamy nadzieję, że tę walkę 
wygra i będzie mógł wrócić do ro
dziny w pełni zdrowia i sił" - ta
kie oświadczenie wygłosił na sesji - 
Rady Miasta M ichał Kołaciński, 
przewodniczący klubu. (ror)

KALIA
KOMPLEKSOWE
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WSZYSCY INTIliNIŚCI 
ZŁOŻYU WYPOWIEMNIA
- Kompletny brak porozumienia z dyrekcją - mówi krótko jeden z lekarzy w szpitalu w Oleśnicy.

w  piątek  do naszej red akcji 
dotarła inform acja o rezygnacji 
z pracy wszystkich lekarzy z od
działu wewnętrznego w szpitalu 
w Oleśnicy.

- Potw ierdzam . W szyscy le 
karze złożyli w yp ow ied zenia 
[umów o pracę i kontraktów  - 
red.] - powiedziała Panoramie w 
tym samym dniu Grażyna Król, 
ordynator oddziału w ew nętrz
nego. Pytana o przyczyny, odpo
wiedziała, że nie chce tej decyzji 
komentować.

- My, lekarze z interny, mamy 
częstszy kontakt z dyrekcją niż

pracow nicy innych oddziałów. 
Chirurgia to na przykład trochę 
takie państwo w państwie. A my 
obecnie mamy kom pletny brak 
porozumienia z dyrekcją - mówi 
nam jeden z lekarzy. - Dobre sto
sunki skończyły się w m om en
cie zmiany dyrektora. Problemy 
są różne. Nie chcę o nich mówić. 
Na pew no jed n ym  z n ich  jest 
kwestia finansów szpitala, a ko
lejnym perspektyw y jego przy
szłości. Zupełnie ich nie w idzi
my. Nie ma mowy o rozwoju, a 
tylko o cięciach - dodaje.

Jak to wygląda na innych od
działach?

- Sytuacja jest napięta i nie wia
domo, czy kolejne wypowiedze
nia nie posypią się po Nowym 
Roku. W iem, że część kolegów 
wciąż rozgląda się za nową pra
cą - stwierdza krótko jeden z le
karzy chirurgów.

Przypom nijm y, że we w rze
śniu Panoram a  u jaw niła , iż 21 
pracowników szpitala w Oleśni
cy, głównie lekarzy, na zamknię
tym profilu medycznym ogłosiło, 
że poszukują nowej pracy. Gro
ziło to paraliżem trzech szpital

nych oddziałów. W dniu publi
kacji Zarząd spotkał się z kadrą 
kierowniczą szpitala i udało się 
kryzys zażegnać. Czy tak będzie 
i tym  razem ? W tedy dyrektor 
Krzysztof Wywrót wyraził prze
konanie, że „wywołanie niepo
koju wśród społeczności było 
skutkiem świadomie przygoto
wanej i zamierzonej akcji, mają
cej rów nież na celu zszarganie 
w izerunku szpitala". Personel 
placówki jest do dzisiaj oburzony 
tamtą wypowiedzią...

Co będzie dalej z oddziałem  
w ew nętrznym ? Umowy i kon

trakty lekarzy są objęte tajem 
nicą. Nie wiadomo więc, czy ich 
w ypow iedzenia obow iązują z 
trzym iesięcznym  okresem, czy 
są krótsze. Można dom niem y
wać, że u w iększości, m ającej 
kontrakty, będzie to okres trzech 
miesięcy.

A co na to dyrekcja szpitala?
- Traktuję to bardzo poważnie 

- - powiedział Panoramie Krzysz
to f W yw rót, dyrektor PZSz. - 
Rozpocząłem już starania, które 
mają na celu zabezpieczenie cią
głości pracy oddziału.

Roman Rybak

Drenowanie kieszeni czy holistyczne myślenie?
Podatki idą w górę! Jan Bronś i jego radni mówią, że to dzisiaj konieczność. Opozycja, że to głębokie sięganie do kieszeni 
mieszkańców, zamiast szukania oszczędności przez władzę.

o  tej propozycji władz już in
formowaliśmy. Projekt uchwa
ły zakłada wzrost podatków od 
nieruchomości. Jedne idą w górę 
o n iespełna 2, inne o prawie 9 
procent. Co na to przedstawiciele 
oleśniczan? Oleśniczan, których 
niedługo czeka kolejna podwyżka
- ceny za śmieci.

Komisja Budżetu Rady oceniła 
podwyżkę pozytywnie. Jest po
trzebna - mówił w jej imieniu prze
wodniczący Robert Sarna (klub 
Btonsia), aby pokryć deficyt 4 min 
zł. Ma go spowodować o 670 tys. 
zł mniejsza subwencja oświatowa, 
o 3,84 min zł mniejsza subwencja 
wyrównawcza i o 248 tys. zł niż
sze dochody z PiT, czyli udziały 
w podatku dochodowym od osób 
fizycznych.

Radni opozycji z Oleśnicy Ra
zem byli

kategoryczn ie  przeciw ni
wzrostowi obciążeń fiskalnych.
- Co roku dochody z PiT rosną. 

Wpływy z PiT i CiT [od osób praw
nych] za 2019 będą większe niż za
kładała skarbnik w planie budżetu
- mówił Paweł Bielański. Wyświe
tlił planszę, na której pokazano, że 
dochody z PiT wynosiły: rok 2015
- 29,2 min zł, 2016 - 30,8 min, 2017
- 33,3 min, 2018 - 38,9 min, 2019 -
42,0 min.

- Rokrocznie były wyższe niż za
kładano - komentował. - Pan bur
mistrz nie pokazuje, że dochody 
z tytułu podatków CiT i PiT rosły. 
Dlaczego zakłada pan, że spadną?
- pytał.

- Nie sposób przejść do porząd
ku dziennego nad sposobem in
formowania mieszkańców [o pod
wyżce]. Media zapewniające panu 
ochronę medialną podały tylko, że 
średni wzrost będzie o 1,8 proc. A 
tak naprawdę wzrosty będą wyż
sze! Np. na nieruchomościach nie 
pod działalność gospodarczą o po
nad 8 proc. Oczekujemy uczciwej 
informacji! - mówił M ichał Koła- 
ciński, szef klubu Oleśnica Razem.

W jego ocenie podwyżka ma 
charakter prewencyjny, a władze 
nie szukają oszczędności u siebie.

- Słyszmy hiobowe wieści o za
paści, która ma nastąpić w 2021 
roku. Czy można żyć bez podat
ków? Nie. Czy można żyć bez pod
noszenia podatków. Tak. W latach 
2014 - 2018 podatków nie podnie
śliśmy, zmniejszyliśmy zastany 
dług o 10 min zł i zostawialiśmy 
miasto z nadwyżką 14 min zł. To, 
że subwencja wyrównawcza jest 
niższa, cieszy, bo oznacza, iż do
chody mieszkańców rosną. Prze
staliśmy być biednym krewnym
- mówił.

Zw racał uwagę, że baza m i
nimalna wpływów z PiT będzie 
niższa, ale w pływ y z PiT mogą 
rosnąć. I postulował oszczędności, 
zamiast „wydatków na propagan
dę, na mnożenie stanowisk".

- Zacznijcie szukać oszczędno
ści. Może milion uciułacie, a nie 
prewencyjnie drenować kieszenie 
mieszkańców. To zdrenowanie 
na wszelki wypadek. To nie jest 
wsparcie lokalnych przedsiębior
ców - ocenił. I skonkludował, że 
„dzisiejsze głosowanie [nad wzro
stem podatków] to kwestia tech
niczna, bo budżet macie zaplano
wany".

Co na to  w ładza?
Tradycyjnie w imieniu rządzą

cych głos zabierał niemal wyłącz
nie burm istrz. Jedynie M arek 
Czarnecki dopytywał burmistrza, 
jak rosły wydatki w kontekście cen 
prądu i usług. 1 przypomniał, że w 
roku 2022 wydatki bieżące mają 
być pokrywane z bieżących wpły
wów, bez uwzględniania rezerw 
budżetu.

- Prawdą jest, że rozpędzona go
spodarka spowodowała wzrost do
chodów z PiT - przyznał Jan Bronś.
- To dawało szanse i możliwości na 
myślenie o przyszłości. To nie hio
bowe wieści, ale obowiązek wyni
kających z prognozy Ministerstwa 
Finansów - ocenił.

Jedni (m in. Sylwia Wawrzyńska, Jan Mandat) byli za podwyżką, inni (m in. Tadeusz 
Żółkiewski) przeciw

1 powołał się na dane jednej z 
agencji ratingowych, która miała 
wyliczyć, że Oleśnica straci 5,5 min 
zł w roku przyszłym, a do roku 
2020 roku jej nadwyżka ma spaść 
o 7,9 min zł.

- Czas wzrostu się skończył! - 
mówił twardo burmistrz. - W tym 
roku założono 42 min zł z PiT. Za 
10 miesięcy mamy 34,8 min. zł. 
Czyli wykonamy co najwyżej 100 
procent planu. To nie hiobowe, ale 
żelazne, dane. To holistyczne my
ślenie o mieście! To przerażający 
ubytek o 8 milionów! - grzmiał. - 
Jeśli nie będziemy działali teraz, to 
w roku 2020 budżetu nie zbilansu
jemy - ostrzegał. - Podjęliśmy sze
reg oszczędności, ale nie demago
gicznych - stwierdził.

Radni opozycji polemizowali z 
tymi wywodami.

- Jakie to były te oszczędności?

Czy p ierw szą potrzebą  
je s t skatepark?

Czy pierwszą potrzebą jest ro
wer dla oleśniczan? - pytał Koła- 
ciński. - Zacznijcie od oszczędno
ści - powtórzył. - Na koniec roku 
zawsze jest dynamika wzrostu 
przychodów podatkowych - tłu
maczył. - Szkoda, nie przedstawił 
pan wcześniej wyliczeń agencji.

Chętnie byśmy je poznali. Na czyje 
zlecenie była ona wykonana? - do
pytywał.

Za absurdalne uznał nagłe po
sługiwanie się wyliczeniami jakiejś 
agencji Bielański. - To kpiny - mó
wił. Dopytywał, czy w konstrukcji 
budżetu opierano się na wylicze
niach Ministerstwa Finansów, czy 
na szacunkach owej agencji?

-  Wyciąga pan jakieś 
dane jakiejś agencji 
jak królika z kapelu
sza... - mówił.
- Proszę m i nie filo
zofować! - przerw ał 
mu w tym momencie 
Aleksander Chrzanow
ski z klubu Bronsia, 
przewodniczący Rady 
Miasta.
- Pan m i nie będzie 
mówił, jak mam sie 
wypowiadać... - odciął 
mu się Bielański.

1 kontynuował: - Pani skarbnik 
przyznała, że będzie nadwyżka. 
Subwencja oświatowa wzrosła o 6 
procent. Czemu nie raczy pan tego 
pokazać? - zarzucił.

- Sięgacie ręką głęboko do kie
szeni mieszkańców. Powinniśmy 
się dzisiaj wstrzymać z tą decyzją
- oceniła Beata Krzesińska. - Ta 
podwyżka uderzy po kieszeni 
mieszkańców Zacisza. To o ile ona 
jest? 0 1,8 czy o ponad 8 procent? - 
pytał Kazimierz Karpienko. - Nie 
widzę poszanowania grosza pu
blicznego. Wydajemy na przykład 
35 tysięcy dla koordynatora kam
panii wyborczej burmistrza - do
dał jeszcze Paweł Bielański.

- Wzrost w PiT był do tego roku. 
Od 2020 będzie spadek udziału 
gminy. Wzrost płac nauczycieli jest 
o 14,6 proc. A subwencja pokrywa 
to w 86 - 88 proc. Podwyżka dla 
właściciela 60-metrowego miesz
kania wyniesie 5,5 zł na rok - od
powiadał na wątpliwości opozycji 
Jan Bronś. - Globalne wpływy [czy
li podwyżki] wzrosną o 2 proc, w 
niektórych przypadkach o 8,5 proc.
- przyznał na koniec.

Radni opozycji próbowali jesz
cze odesłać projekt uchwały, m.in. 
w kontekście nowych danych od 
agencji, do ponownej analizy, ale 
propozycję odrzucono.

Za podw yżką byli
wszyscy radni z klubu Jana 

Bronsia (Siedlecki, Czarnecki, 
Malczewski, Kamaszyło, Mandat, 
Żyła, Aiyegbusi, Leszczyłowski, 
Chrzanowski, Adamczyk-Gajda, 
Kasprzyszak, Wawrzyńska, Sar
na). Przeciw radni z opozycyjnego 
klubu Oleśnica Razem (Bartnik, 
Bielański, Krzesińska, Kołaciński, 
Piechówka, Wójcik, Żółkiewski), 
z wyjątkiem Karpienki, który po
mylił się przy głosowaniu i naci
snął przycisk „za". - Pomyliłem się, 
przepraszam, jestem oczywiście 
przeciw - wyjaśnił f)o głosowaniu 
radny.

Roman Rybak

http://www.olesnica24.com
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Kto go 
zastąpi?

Szpital ma dojazd i parking
Łatwiej będzie dojechać do szpitala i CUS-u, łatwej będzie zaparkować.

Zakończyła się budowa drogi 
wewnętrznej wraz z miejscami 
parkingowymi na terenie Powiato
wego Zespołu Szpitali w Oleśnicy 
- etap 1. Uroczysty odbiór tej długo 
wyczekiwanej inwestycji odbył się 
29 listopada.

- W Oleśnicy mieści się siedziba 
władz powiatu oleśnickiego, więc 
nigdy nie będzie nam obojętne po
rządkowanie przestrzeni publicz
nej w tym mieście -  podkreślił Jan 
Dżugaj. Z kolei Jan Bronś przypo
mniał, że sfinalizowanie budowy 
ciągu komunikacyjno-parkingo- 
wego polepszy dostęp do stacji dia
liz, Centrum Usług Społecznych 
oraz szpitala.

Jakość wykonanych prac wysoko 
ocenił dyrektor Krzysztof Górec
ki, natomiast wykonawca Tomasz 
Walczak nie krył, że największym 
problemem dla jego firmy było wy
konanie kanalizacji deszczowej.

W artość zadania z nadzorem 
inwestorskim i archeologicznym 
to 774.417 zł. Dofinansowanie od 
miasta Oleśnica wyniosło 300.000 
zł. Wykonawcą byłą firm a Tom 
Trans z Oleśnicy, nadzór inwe
storski pełnił Ryszard Potoczny, 
a archeologiczny Waldemar Tym-

Otoczenie CUS-u zmienione nie do poznania...

W ykonano 170 m dróg w e
w nętrznych w raz z system em  
kanalizacji deszczowej, 41 miejsc 
parkingowych (w tym 4 dla osób 
niepełnosprawnych i jedno dla ka

retki stacji dializ) oraz prawie 240 
m chodników.

W otwarciu udział wzięli m.in. 
starosta, burmistrz, członkowie 
Zarządu Powiatu Jarosław Polań

ski i Józef Szmaj, dyrektor Zarządu 
Dróg Powiatowych Krzysztof Gó
recki, naczelnik Wydziału Rozwo
ju Katarzyna Sobczyk-Pienio.

(OAI)

Rodzina kontra płatne parkowanie
Zmiana w Oleśnickiej Karcie Dużej Rodziny jest niewielka. Wszystko rozbija się o przywilej bez
płatnego parkowania.

Jak już informowaliśmy, postu
lujący zmiany w Oleśnickiej Karcie 
Dużej Rodziny radni Paweł Bielań
ski i Beata Krzesińska (obje Oleśni
ca Razem) liczyli, że nowelizacja 
dostosuje ją  do ogólnopolskiej 
Karty Dużej Rodziny. Ta ostatnia 
przysługuje wszystkim rodzicom 
oraz małżonkom rodziców, któ
rzy mają lub mieli na utrzymaniu 
łącznie co najmniej troje dzieci, 
bez względu na ich wiek. Zapro
ponowana przez władze Oleśnicy 
zmiana ograniczyła się jednak tyl
ko do rozszerzenia OKDR na trze
cie dziecko w rodzinie do ukoń
czenia przez nie nauki, jednak nie 
dłużej niż do 25. roku życia.

D laczego zm iana jest ty lko 
taka?

Janu sz M arszałek , dyrektor 
MOPS-u, tłumaczy to dwojako.

Po pierwsze przypomina, że w 
systemie partnerskim OKDR jest 
20 podmiotów, w których można 
korzystać ze zniżek. - Do większo
ści wystąpiliśmy z pytaniem, czy

WOLNA TRYBUNA

pozostaną w systemie, gdyby Rada 
Miasta dokonała zmiany i reguły z 
KDR przeszły na oleśnicką KDR. 
Nie od wszystkich odpowiedź była 
pozytywna - stwierdził.

- Proszę o dostarczenie mi kopii 
tych pism - dociskała na sesji Rady 
M iasta dyrektora radna Beata 
Krzesińska. Wtedy usłyszała, że 
konsultacje były prowadzone w for
mie telefonicznej i elektronicznej.

A drugi argument władz prze
ciwko rozszerzeniu OKDR? On jest 
chyba najważniejszy.

Sprawa rozbija się o możliwość 
darmowego parkowania w Strefie 
Płatnego Parkowania, która przy
sługuje posiadaczom OKRD. Gdy
by ją poszerzono, liczba korzystają
cych z tego przywileju wzrosłaby, a 
dochody operatora i miasta spadły.

KDR ma w Oleśnicy 865 rodzin 
(to 1.519 rodziców i 1.501 dzieci). Po 
zmianie reguł od stycznia wydano 
dodatkowe karty dla 410 rodzin 
(641 osób). Oleśnicką KDR ma obec
nie 398 rodzin.

- Mamy podpisaną umowę do 
września 2020 roku z operatorem 
strefy. Zmiana reguł w trakcie jej 
trwania byłaby nieuczciwa. Kto 
tę różnicę [w dochodach] miałby 
zrekompensować? - pyta dyrektor 
MOPS-u.

- Prawda wygląda tak, że [gdyby 
reguły KDR przenieść na OKDR] 
potencjalnie wszystkie miejsca do 
parkowania w Rynku byłyby zajęte 
- uważa burmistrz Jan Bronś.

Na kanw ie dyskusji o OKDR 
ocenił on, że wydatki na pomoc 
społeczną rosną lawinowo. - W 
roku 2014 to było 12,8 min zł. Teraz 
ponad 67 min zł. Solidaryzm spo
łeczny to wsparcie tych, którzy po
mocy potrzebują, a nie mnożenie 
redystrybucji - ocenił.

- To nie dotyczy meritum spra
wy. Rosną lawinowo, ale nie obcią
ża to budżetu miasta - to programy 
500 plus, 300 plus i inne. W dzie
więćdziesięciu kilku procentach 
kwoty te subsydiowane są z bu
dżetu państwa. Wprowadza pan

zamieszanie - polemizował z Bron- 
siem M ichał K ołaciński, radny 
Oleśnicy Razem. Burmistrz odciął 
się stwierdzeniem, że w 2014 roku 
miasto dokładało do pomocy spo
łecznej 3,6 min, obecnie 12 min zł.

Konkludując dyskusję o rozsze
rzeniu OKDR, Paweł B ielański, 
radny Oleśnicy Razem, przypo
m niał obietnicę w yborczą Jana 
Bronsia o tym, że strefa płatnego 
parkowania zostanie ograniczo
na do obrębu murów miejskich i 
wyraził nadzieję, że wtedy - we 
wrześniu po nowym przetargu na 
operatora - nastąpi rozszerzenie 
OKDR. - Te parametry zapamiętuje 
- powiedział.

Usłyszał jednak od burmistrza, 
że to nie była obietnica, tylko „de
klaracja o możliwości" ogranicze
nia strefy.

 ̂Skoro nie widzi pan możliwości 
poszerzenia OKDR, to rozumiem, 
że będą inne propozycje. Będę na 
nie oczekiwał - zripostował Bielań
ski. (ror)

Zbiórka przed Finałem
Leszek Goliński w marcu 2020 
roku odejdzie na emeryturę.

Leszek Goliński tylko do końca 
lutego 2020 roku będzie naczelni
kiem Wydziału Architektury, Bu
downictwa i Inwestyqi w Urzędzie 
Miasta Oleśnicy. W marcu 2020 r. 
odejdzie na emeryturę. Złożył już 
wniosek w tej sprawie.

Czy zastąpi go Bartosz Strzała, 
zajmujący się obecnie w UM za
mówieniami publicznymi?

(OAI)

Kochani!
W związku ze zbliżającym się 

28. Finałem WOŚP rozpoczynamy 
zbiórkę książek, pluszaków, zaba
wek, rękodzieła czy innych drob
nych przedmiotów na coroczny 
kiermasz towarzyszący oleśnickim 
wydarzeniom.

Wszyscy chętni mogą przekazać 
książki i przedmioty w stanie do
brym lub bardzo dobrym. Rzeczy 
można przynosić do 3 stycznia do

biura Hufca Oleśnica (ul. Lwowska 
3). Prosimy o staranną selekcję eg
zemplarzy (nie przyjmujemy m.in. 
książek zniszczonych, starych 
podręczników, poradników oraz 
książek telefonicznych).

Rozpoczynamy również zbiórkę 
fantów na licytację. Można je prze
kazywać do biura Hufca, a także 
zgłaszać do Jarosław a Dudy i 
Pawła Szczegodzińskiego pod ad
resem e-mail wosp.aukcje@wp.pl

do 3 stycznia 2020 r. Na licytację 
można przekazać zarówno rzeczy, 
jak i Youchery. Rzeczy nie muszą 
być nowe, natomiast powinny być 
w stanie dobrym.

Godziny otwarcia Hufca: 
poniedziałek 16:00-20:00 
piątek 16:00-20:00

Z  gorącymi pozdrowieniami 
Sie M a !

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

CIlGS0©\!Z7eC33agii
W igilia ubogich  
Wigilia dla bezdomnych i ubogich 
odbędzie się 20 grudnia o godz.
16 w Szkole Podstawowej nr 6.

Kalendarz w  muzeum
Oleśnicki Dom Spotkań z Historią 
zaprasza na bożonarodzeniowe 
warsztaty. .Wspólnie przygotuje
my kalendarz adwentowy, który 
pomoże przygotować się na Boże 
Narodzenie, umili trudny czas 
oczekiwania i wprowadzi nas w 
magiczny świąteczny nastrój. 
Poznamy też historię tej bardzo 
popularnej świątecznej tradycji"
- informuje organizator. Zajęcia 
odbędą się w ODSzH w sobotę 7 
grudnia w godzinach 13 -15. za
pisy 530-614-622 lub muzeum® 
mokis.info.

Jarm ark  w  Rynku
Na Jarmarku Bożonarodzenio
wym mają pojawić się stoiska 
lokalnych artystów, rękodzielników 
i rzemieślników prezentujących 
lokalne smaki i rękodzieło. W pro
gramie 6 grudnia o 17 animacje 
dla dzieci z elfami i św. Mikoła
jem, o 18 rozświetlenie choinki; 7 
grudnia (jarmark od 9 do 19) o 14 
strojenie choinki przez uczniów 
SP1, o 15 występy artystyczne;
8 grudnia (jarmark od 9 do 18) 
o 15 występy artystyczne, a o 18 
występ chóru Appassionata.

Prąd unieważniony
ZBK unieważnił przetarg na 
dostawę energii elektrycznej do 
52 punktów poboru w zasobach 
Zakładu. Nie złożono żadnej ofer
ty niepodlegającej odrzuceniu.

Na aw arie  Hydrotech
Tak jak od lat, tak również i tym 
razem w przetargu na techniczną 
obsługę stałą w budynkach i na 
zewnątrz budynków w zasobach 
komunalnych oraz świadczenie 
usług w budynkach i na zewnątrz 
została złożona tylko jedna oferta
- Hydrotechu w Oleśnicy. Firma 
w roku 2020 proponuje usługi 
za 25,64 zł/roboczogodzina. I 
deklaruje dojazd do awarii w ciągu 
godziny.

http://www.olesnica24.com
mailto:wosp.aukcje@wp.pl
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Radny Bronsia kpi z opozycji Wolna trybuna

Paweł Leszczyłowski postanowił wykpić działania opozycyjnego klubu Oleśnica Razem.

Paweł Leszczyłow ski, radny 
Bronsia i w iceprzew odniczący 
Rady Miasta Oleśnicy, w utrzyma
nym w kpiarskim i ironicznym to
nie oświadczeniu krytycznie oce
nił działania opozycyjnego klubu 
Oleśnica Razem. Przedstawił je na 
sesji. Można je było odczytać jako 
stanowisko klubu Bronisa, podsu
mowujące rok pracy Rady Miasta.

Leszczyłowski ocenił, że radni 
opozycji „przyjęli taktykę obliczo
ną na wywoływanie tematów nie- 
mających nic wspólnego z budże
tem i realiami ekonomicznymi, ale 
za to w sposób wyraźny nastawio
ną na wywoływanie sztucznych 
problemów na linii mieszkaniec 
-  władze miasta".

Stwierdził, że nie słyszał ich py
tań o wpływie na budżet Oleśni
cy zmian w podatkach, skutków 
podwyżek cen prądu i paliw oraz 
zagospodarowania odpadów. „Wi
docznie jesteście przekonani, że 
Oleśnica po waszych czteroletnich 
rządach jest potęgą finansowo eko
nomiczną, której nie są w stanie 
poruszyć żadne podwyżki i zmia
ny prawa dyktowane odgórnie i 
niezależnie od samorządu" - kpił.

Stwierdził, że „majstersztykiem" 
było przekonanie rodziców dzieci 
z Przedszkola Zielone Ogrody, że 
„płacenie przez nich stawki żyw

nościowej 15 złotych, którą obcią
ża ich organ prowadzący, jest wy
nikiem polityki miasta, a on, nie 
mając wyjścia, koszty te przerzuca 
na nich".

Wyśmiał też protest mieszkań
ców Rataj i Katolickiej SP: „Kolejną 
udaną akcją polityczną jest wy
wołanie „protestu społecznego" - 
przekonanie grupy mieszkańców 
o tym, że ich wniosek do budżetu 
obywatelskiego o rekultywację bo
iska przy Szkole Katolickiej tak na
prawdę był wnioskiem o budowę 
ijoiska typu „orlik". Radny Bielań
ski stanął naprawdę na wysokości 
zadania".

Ironizow ał również na temat 
działań innych radnych opozycji 
- Beaty Krzesińskiej i Kazimierza 
Karpienki.

Za kolejny obiekt kpin wziął też 
film z poprzednim burmistrzem. 
„Z przyjemnością mogliśmy oglą
dać w Internecie bardzo dobrze 
zrobiony m ateriał film ow y, w 
którym radny Michał Kołaciński 
przypomina mieszkańcom Ole
śnicy, dzięki komu Oleśnica ma 
wspaniale wyremontowany plac 
Zwycięstwa. Nie zapomniał oczy
wiście przypomnieć, że miał być 
wspaniały pomnik, ale to druga 
strona w kampanii wyborczej gło
siła nieprawdę o tym pomniku i

Paweł Leszczyłowski w ystąpił w  roli rzecznika rządzących

dlatego idea budowy pom nika 
została zaniechana" - stwierdził. 
I dodał, że czeka na „spoty doty
czące ulicy Limanowskiego, placu 
Fatimskiego, no i oczywiście CU- 
S-u", w którym potrzebne były 
poprawki, wykonane za kadencji 
Jana Bronsia.

Na koniec przeczytał: „Pań
stwo radni -  pytajmy, domagajmy 
się realizacji inwestycji ważnych 
dla miasta i jego mieszkańców, 
ale róbmy to w oparciu o realia 
uwzględniające wszystkie czyn
niki wewnętrzne i zewnętrzne de
terminujące możliwości finansowe

miasta. Jeżeli już rozmawiamy z 
mieszkańcami, to przedstawiajmy 
im wszystkie, podkreślam, bez
względnie wszystkie, aspekty po
ruszanych spraw".

Co na to wywołana do tablicy 
opozycja?

- Bardzo dziękujemy za doko
nanie oceny naszej pracy. Tuszę, 
że w przyszłości wykorzysta pan 
swoją energię na pracę na rzecz 
mieszkańców, a nie na analizy pra
cy radnych. Amen - podsumował 
oświadczenie Michał Kołaciński, 
szef klubu Oleśnica Razem.

(ror)

Weteranów mamy kilku
Będą mieli zniżki w miejskich in
stytucjach i będą zapraszani na 
miejskie uroczystości.

O jakich weteranów chodzi? O 
osoby biorące udział w misjach 
wojskowych poza granicami kra
ju. Jak już informowaliśmy, mia
sto od kilku miesięcy pracowało 
nad przygotowaniem programu 
„Oleśnica weteranom". Zostanie 
on zaprezentowany na sesji Rady 
Miasta.

Wszyscy radni uchwałę poparli. 
Ustalili, że powstanie „Oleśnicka 
Karta Weterana". Będzie upraw

niała do zniżek w miejskich insty
tucjach (np. w Atolu) i punktach, 
które do programu przystąpią. 
Weterani mają też być zapraszani 
na miejskie uroczystości.

Ile takich osób jest w Oleśnicy? 
Z danych, które podał kilka mie
sięcy temu Henryk Bernacki wy
nikało, że ok. 50. Ale na sesji Rady 
Miasta Janusz Marszałek, dyrek
tor MOPS, powiedział, że w samej 
Oleśnicy to tylko kilka osób, a w 
powiecie jest ich ok. 20. Przywileje 
będą dotyczyły jednak wyłącznie 
oleśniczan.

(ror)

Komisja bez opozycji
Kandydat opozycji przepadł. 
Szef Rady Miasta będzie nowym 
członkiem Społecznej Komisji 
Mieszkaniowej.

Rada Miasta musiała, po śmierci 
Henryka Bernackiego, uzupełnić 
skład Społecznej Komisji Mieszka
niowej. Zajmuje się ona przydziela
niem mieszkań komunalnych.

Radny Bronsia Marek Czarnecki 
zgłosił kandydaturę Aleksandra 
Chrzanowskiego, M ichał Koła
ciński, w imieniu klubu Oleśnica 
Razem - Ryszarda Siweckiego. Ten 
ostatni nie jest radnym, ale może

być członkiem komisji jako przed
stawiciel stowarzyszenia. W po
przedniej kadencji był jej przewod
niczącym. - Opozycja nie ma ani 
jednego przedstawiciela w komisji 
- zwrócił uwagę Kołaciński. - A pan 
Chrzanowski może mieć za dużo 
obowiązków - zauważył.

Chrzanow ski odpow iedział, 
że zrezygnował z członkostwa w 
Komisji Zdrowia Rady i czas na 
pewno znajdzie. Jego kandydaturę 
poparło 14 radnych, 7 było przeciw. 
Siweckiego - 8 rajców, 11 było prze
ciw, 2 wstrzymało się od głosu,

(ror)

Dyrektor 
Jak najlepszy 
dyrygent
Rodzice dzieci z Przedszkola „Zie
lone Ogrody” przesłali do nas list 
pochwalny pod adresem Izabeli 
Jankiewicz, dyrektor placówki, 
przekazany burmistrzowi Janowi 
Bronsiowi.

My, niżej podpisani rodzice, kieru
jemy słowa podziękowania i wielkie
go uznania dla Pani Izabeli Jankie
wicz, dyrektor Przedszkola Zielone 
Ogrody w Oleśnicy. Pani Izabela Jan
kiewicz jest dyrektorem od roku i od 
roku jak najlepszy dyrygent prowadzi 
swój zespół, który w piękny i szla
chetny sposób kształci i wychowuje 
nasze dzieci.

Przedszkole jest piękne, bezpieczne 
i nowe, ale to nie tylko mury tworzą 
to cudowne miejsce. Warto podkre
ślić, że to, co najważniejsze, to nauka 
naszych dzieci, atmosfera, serce, któ
re wkłada Pani dyrektor Izabela Jan
kiewicz, a także cały zespół Piękne 
gesty pomocy dla potrzebujących, 
które kształtują w naszych dzieciach 
dobro, miłość i chęć pomagania dru
giemu człowiekowi. Warto wymie
nić niektóre z akcji: akcja wspierająca 
zwierzaki z Fundacji Oleśnickie Bidy, 
zbiórka dla podopiecznych Wrocław
skiego Hospicjum dla Dzieci pod ha
słem „Zostań Świętym Mikołajem", 
festyn charytatywny dla Pani Sylwii, 
zbiórka nakrętek dla hospicjum, a w 
tym roku również Szlachetna Pacz
ka i odwiedziny u przedszkolaków 
z Zespołu Placówek Specjalnych w 
Oleśnicy.

Chcemy również przypomnieć, że 
to pod kierownictwem Pani dyrek
tor Izabeli Jankiewicz Przedszkole 
Zielone Ogrody zostało wybrane 
Przedszkolem na Medal 2019, zaj
mując I miejsce w plebiscycie Gazety 
Wrocławskiej.

Wszystkie powyższe argumenty 
uzasadniają wystosowanie niniejsze
go listu pochwalnego i poinformo
wanie o wzorowej postawie i pracy 
Pani dyrektor. Życzymy Pani Izabeli 
Jankiewicz wielu lat z nami, naszymi 
dziećmi, sukcesów i wytrwałości.

Rodzice Przedszkola 
Zielone Ogrody (20 podpisów)

W  Parlam enecie  Europejskim  Grupa Europejskich  
K onserw atystów  i Reform atorów  w alczy o:

E C R
G R O U P

•  chrześcijańskie wartości 
oraz tradycyjny model rodziny

•  równe dopłaty do rolnictwa 
dla wszystkich krajów

•  silny europejski przemysł
•  powstrzymanie pakietu 

energetyczno klimatycznego
•  sprzeciw wobec przymusowej 

relokacji uchodźców

__5

http://www.olesnica24.com


TY D Z IE Ń  W PANORAM IE w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m Panorama Oleśnicka nr 48 3-9 grudnia 2019

Do rodziny zajrzy posłaniec
- Rozpoczynamy program odnowy parafii - mówi ks. proboszcz Mieczysław Janczyszyn. Trwają 
remonty, będą ankiety...

Od 16 miesięcy Parafią Świętego 
Jana Apostoła i Ewangelisty ad
ministruje proboszcz Mieczysław 
Janczyszyn. Przypomnijmy, że 
przez ćwierć wieku pełnił on po
sługę duszpasterską dla rodaków 
na Białorusi. Jego misja zaowoco
wała m.in. budową 5 świątyń na 
tamtym terenie.

Kiedy pojawił się w Oleśnicy, 
jego aktywność od początku prze
jawiała się w organizowaniu ma
łych i nieco większych projektów 
inwestycyjnych. Panorama pisała 
min. o remontach dzwonów i mon
tażu monitoringu w bazylice oraz 
remoncie w kościele Świętej Trójcy.

A wiosną tego roku, podczas 
rozmowy z Panoramą, proboszcz 
wspominał o liście przedsięwzięć, 
czekających do realizacji. Co przez 
te kilka miesięcy zostało zrobione, 
a co jeszcze czeka na swoją kolej?

- To, co deklarow ałem  wów
czas, staram się wprowadzać w 
życie - mówi nam ksiądz Mieczy
sław Janczyszyn. - Udostępniona 
dla zwiedzających jest zarówno 
Krypta Wirtembergów, jak i uni
katowa Biblioteka Łańcuchowa. 
Obiektami opiekuje się Krzysz
tof Burzyński z Fundacji Kachna. 
W planach jest między innymi 
montaż nagłośnienia w Bibliotece. 
Wspomnę, że statystycznie dużo 
więcej zwiedzających jest spoza 
Oleśnicy niż z samego miasta i 
okolic. Niemal gotowe są grun
townie odnowione salki, kuchnia i 
jadalnia w bocznej części kościoła 
Świętej Trójcy. Wymagają jeszcze 
prac kosmetycznych. Przygotowu
jemy się na młodzież, która przy- 
jedzie do nas w ramach spotkań 
Taize. Odnowione pomieszczenia 
bardzo się przydadzą, tak samo 
jak stołówka dla osób ubogich. 
Wracając do Taize, chcemy uczy
nić wszystko, aby po raz kolejny 
dać świadectwo naszej gościnno
ści. Liczymy na życzliwych oleśni- 
czan, którzy przyjmą pielgrzymów

Ksiądz proboszcz podejmuje wyzwanie

do swoich mieszkań. Zapewniam, 
że to jest dobra, przyzwoita mło
dzież. Warto ich posłuchać. Myślę, 
że mimo barier językowych takie 
spotkania zaowocują pozytywny
mi emocjami - ocenia proboszcz.

Co czeka w kolejce na remont? 
Wymaga go elew acja bazyliki, 
zwłaszcza jej wieży. - Jest tylko 
jeden problem. Trzeba mieć na to 
pieniążki... - wzdycha nasz roz
mówca. - Projekt już mamy, jednak 
realizacja musi jeszcze poczekać. 
Najpierw robimy to, co jest ko
niecznie na dzisiaj. I sporo jest już 
gotowe. Dzwonnice, monitoring, 
który niby był, a tak jakby go nie 
było. Teraz działa i - jak mogliśmy 
się przekonać - jest skuteczny. Była 
próba kradzieży, złodziej został 
nagrany, a film jest zabezpieczony 
przez policję - dodaje.

Parafię czeka teraz kolejna duża 
realizacja - to remont zabytkowych 
witraży w bazylice. Ich pilny re

mont zalecił wojewódzki konser
wator zabytków.

- W itraże m ają po 22 m etry 
wysokości. Będzie to wyglądało 
tak, że ich fragmenty będą w yj
mowane, starannie czyszczone w 
pracowni, a potem nastąpi ich po
nowny montaż na pierwotne miej
sca - wyjaśnia proboszcz. - Pojawią 
się nowe ołowiane obramowania. 
A kolejne zalecenie, które mamy 
wykonać, to montaż systemu prze
ciwpożarowego - koszt około 200 
tysięcy złotych. Nie trzeba nikomu 
przypominać ostatnich wielkich 
pożarów w zabytkowych obiek
tach sakralnych w całej Polsce. Je
śli nie zrobimy tego, dostaniemy 
karę. I są kolejne wytyczne - jest 
ich pięć - wojewódzkiej konserwa
tor zabytków. Musimy je wykonać 
do czerwca, a niektóre do końca 
przyszłego roku. Dotyczą one mię
dzy innymi ścian wewnętrznych 
świątyni, remontu jednego z ka

miennych nagrobków, uzupełnie
nia cegieł w elewacji zewnętrznej. 
Na przyszły rok musimy to zrobić. 
Chciałoby się od razu wszystko, 
ale jest kwestia środków. Zbieramy 
pieniądze, organizując koncerty. 
Na ostatnim koncercie organowym 
było około 300 osób. To sporo i to 
cieszy. Na takie wydarzenia jest 
nie tylko moje przyzwolenie, ale i 
pełne błogosławieństwo. Mamy to 
szczęście, że są zaprzyjaźnieni or
ganiści. Jest Jasiu Śurma, który ma 
ambicje artystyczne pogłębienia 
muzyki kościelnej, i nie tylko on. 
Są jego koledzy, którzy są znany
mi muzykami nie tylko w Polsce. 
A drugie szczęście to organy, któ
rymi nie każdy kościół czy parafia 
mogą się pochwalić. Dla muzyków 
to jest przyjemność grania na ta
kim instrum encie, a dla w rażli
wych słuchaczy przyjemność słu
chania - mówi ksiądz Janczyszyn.

Parafia to oczywiście nie tylko 
nieruchomości, to przede wszyst
kim wierni, którzy ją tworzą.

- Rozpoczynamy program od
nowy parafii, czyli w w ielkim  
skrócie - do parafian dotrą ankiety, 
służące sprawdzeniu, czym para
fia żyje, gdzie potrzebuje pomocy, 
w których sferach trzeba czymś się 
zająć, tak jak u lekarza. To będzie 
taka nasza parafialna diagnoza. 
Ankiety wykażą, co tak naprawdę 
w trawie piszczy, co kogo boli. A 
my, księża, wnikliwie je przeanali
zujemy i zalecimy lekarstwa - mó
wiąc metaforycznie. Praktycznie 
będzie wyglądało to tak, że każdy 
rejon naszej sporej, jednej z naj
większej w diecezji, parafii będzie 
m iał swoich posłańców. Każdy 
posłaniec będzie miał 10 rodzin. 
W ierzę w to, że ankiety dadzą 
nam prawdziwy obraz problemów 
i oczekiwań. To dla nas duże wy
zwanie - kończy proboszcz Mie
czysław Janczyszyn.

Grzegorz Huk 
fot. Autor

Jaka kara za automaty?
Jaka karę wymierzają sądy wła
ścicielowi nielegalnych salonów 
gier?

Co pewien czas informujemy o 
likwidowaniu kolejnego nielegal
nego salonu gier czy to w Oleśni
cy, czy w innych miastach powia
tu oleśnickiego. Jaka kara spotyka 
osobę, która taki salon prowadzi?

Dwa lata temu, 17 stycznia 2017 
roku, służby skarbowe wespół z 
policją zlikwidowały jeden z sa
lonów gier w Oleśnicy, przy ulicy 
Wojska Polskiego. Stały w nim 
cztery automaty.

Niedawno, po 2 latach, zapadł 
prawomocny wyrok wobec Marka 
C., oskarżonego o to, że „pełniąc 
funkcję prezesa zarządu firmy 
AAA spółka z o.o. z siedzibą we 
Wrocławiu, co najmniej w dniu 
17 stycznia 2017 roku urządzał 
w punkcie bez nazwy własnej w 
Oleśnicy gry na urządzeniach do 
gier (...) wbrew przepisom ustawy 
o grach hazardowych".

Zarzucono mu przestępstwa 
skarbowe. Wyrokiem z 24 maja 
2019 roku Sąd Rejonowy w Ole
śnicy uznał go za winnego popeł-

Niekontrolowany biznes automatowy się skończył

nienia zarzucanego mu czynu i 
wymierzył karę grzywny w wy
sokości 10.000 zł oraz orzekł prze
padek na rzecz Skarbu Państwa 4 
urządzeń do gier. Zwolnił oskarżo
nego od uiszczenia kosztów sądo
wych, w tym od oprłaty, obciążając 
nimi Skarb Państwa.

Marek C. odwołał się od tego 
wyroku. Dlaczego ap>elował?

Jego pełnomocnik stwierdził, że 
przepisy kodeksu karnego skar

bowego, na podstawie, których 
Marek C. mógłby odpowiadać kar
nie, weszły do polskiego prawa 13 
października 2016 r.. A data czynu 
zarzucanego oskarżonemu przy
pada na 17 stycznia 2017 r., „co 
wskazuje, że nie miał możliwości 
w tak krótkim czasie zapoznać się 
z treścią wskazanego orzeczenia 
i w dalszym ciągu pozostawał w 
błędzie co do znamion czynu za
bronionego oraz błędzie co do ka

ralności". Jednym słowem - przez 
3 miesiące nie zdążył zapoznać się 
w nowymi przepisami.

Po drugie obrońca stwierdził, że 
Marek C. „w tym czasie nie pro
wadził już spraw spółki, bowiem 
jeszcze w grudniu 2016 r. sprzedał 
udziały, a na początku stycznia 
2017 r. wystosował wniosek o za
wieszenie działalności spółki, w 
którym oświadczył, że rezygnuje 
z funkcji prezesa, w wyniku cze
go 18 stycznia 2017 r. działalność 
spółki została zaw ieszona". 18 
stycznia - czyli dzień po wejściu 
służb do salonu w Oleśnicy.

Co na to Sąd Okręgowy we Wro
cławiu? Wyrokiem z października 
tego roku odrzucił tę argumen
tację obrony i utrzymał w mocy 
w yrok oleśnickiego sądu oraz 
zasądził od oskarżonego ha rzecz 
Skarbu Państwa koszty sądowe 
za postępowanie odwoławcze, w 
tym opłatę w kwocie 1000 zł za II 
instancję..

Prowadzenie salonu gier koszto
wało więc wrocławianina 10.000 zł 
grzywny, 1.000 zł kosztów i prze
padek 4 urządzeń.

Roman Rybak,

Co się 
dzieje 
na drogach
Zakończą wszystkie roboty do 
20 grudnia - zapowiada dyrek
tor ZDP.

Jak informuje dyrektor Zarzą
du Dróg Powiatowych Krzysztof 
G órecki, aktualnie prowadzone 
są inw estycje drogowe w kilku 
miejscach na terenie powiatu, co 
powoduje, że kierowcy mogą na
trafiać na utrudnienia z tym zwią
zane. Dotyczy to gmin Międzybórz 
(Niwki Kraszowskie), Dziadowa 
Kłoda (Dalborow ice), O leśnica 
(Piszkawa w kierunku Krzeczy- 
na), Tw ardogóra (Sądrożyce -  
Drogoszowice). Ponadto drogow
ców można spotkać przy pracach 
związanych z remontem poboczy 
w gminie Międzybórz (Komorów 
-  Biskupice), gminie Dobroszyce 
(okolice Bartkowa i Białego Błota).

Wszystkie opisane zadania w za
kresach przewidzianych na ten rok 
powinny zostać zakończone do 20 
grudnia 2019 r.

ZDP za powstałe utrudnienia 
przeprasza i prosi o wyrozumia
łość.

(OAI)

Zakupili 
ciągnik
Z a rzą d  Dróg P ow iatow ych  
wzbogacił swoją bazę sprzęto
wą.

26 listopada w wyniku przepro
wadzonego postępowania przetar
gowego Zarząd Dróg Powiatowych 
zdecydował o zakupie ciągnika 
Deutz Fahr 5120 GGS z ładowa
czem czołowym oraz niezbędnym 
osprzętem. Wartość umowy sta
nowi kwotę 279.210 złotych brutto, 
z terminem dostawy do dnia 16 
grudnia 2019 r.

Jak inform uje dyrektor ZDP 
Krzysztof G órecki, ciągnik jest 
bardzo potrzebny dla ZDP w Ole
śnicy i w części zastąpi już bardzo 
wysłużony w obwodzie drogo
wym w Sycowie. Aktualnie ciągni
ki, które tam pracują, mają rok pro
dukcji 1974 oraz 1979, co powoduje 
częste awarie i tym samym brak 
możliwości systematycznej pracy 
przy bieżącym utrzymaniu dróg. 
Zakup zostanie zrealizowany dzię
ki zrozumieniu ze strony Zarządu 
Powiatu oraz Rady Powiatu Ole
śnickiego potrzeb ZDP w zakresie 
wymiany bardzo starego sprzętu 
na nowy, niezbędnego do poprawy 
i optymalizacji prac. Efekty nie
wątpliwie będą widoczne w kolej
nych latach. Dyrektor zapowiada 
poprawę stanu technicznego nie 
tylko samych dróg dzięki realizo
wanym inwestycjom, ale również 
poprawę utrzymania samego pasa 
drogowego dzięki doinwestowa
niu bazy sprzętowej.

(OAl)
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Fenomen Beaty Kempy
To była długa droga - od radnej gminnej do eurodeputowanej, która ma swoich ludzi i ośrodki poparcia w całej Polsce.

w  powiecie oleśnickim eurodeputowana zawsze może liczyć na silne wsparcie

Beata Kempa to wyrazista po
lityk. Ma wielu wrogów, ale - jak 
pokazują od kilkunastu lat kolejne 
wybory - równie wielu przyjaciół. 
Około 100 osób, które przyjechały 
do Aroma Stone w Sycowie na zor
ganizowane przez nią spotkanie, 
to grono jej najbliższych sympa
tyków i współpracowników. Zna
leźli się wśród nich burm istrzo
wie, wójtowie i radni z Dolnego 
Śląska (m.in. z Trzebnicy, Wińska, 
Wrocławia, Zgorzelca, Długołęki, 
Lubania, Kłodzka, Jeleniej Góry), 
a także samorządowcy, działacze 
polityczni i społeczni, współpra
cownicy z wielu regionów Polski 
(m.in. Opola, Warszawy, Namy
słowa, Kujawsko-Pomorskiego). 
Byli też przedstawiciele z Oleśni
cy, Twardogóry i Sycowa. To licz
ne grono było dowodem na to, jak 
długą drogę od radnej gmirmej do 
polityk ogólnopolskiego formatu 
przeszła sycowianka.

Obecni byli też księża, m.in. Wa
cław Buryła, poeta, znany miesz
kańcom naszego powiatu z pracy 
w parafiach w Sycowie (1980 -1987 
jako wikariusz) i w Boguszycach 
(1990 - 1994 jako proboszcz) i pu
blikacji jego wierszy w Panoramie; 
jego dwóch braci, którzy są rów
nież kapłanami, a także ks. Rafał 
Kowalski z Radia Rodzina. Na 
spotkaniu nie zabrakło najbliższej 
rodziny sycowskiej polityk.

Niemal wszystkich z imienia i 
nazwiska witała ona osobiście.

N ie chcem y wojny, a le  
szacunku

- To spotkanie długo wyczeki
wane - mówiła Beata Kempa - od 
radosnego dnia zwycięstwa. Chcę 
dzisiaj powiedzieć o rodzinie, sło
wu bliskiemu memu sercu, pol
skiej prawicy oraz Europejskim 
Konserwatystom i Reformatorom 
[do tej frakcji należy PiS w Parla
mencie Europejskim], ludziom, 
którzy przypominają, na jakich 
fundamentach została Unia zbu
dowana. Dzisiaj o te korzenie trze
ba walczyć. A przecież ci, którzy

Unię zakładali, dzisiaj mają proces 
beatyfikacji - stwierdziła.

- My nie idziem y na wojnę z 
Unią - podkreślała - ale będziemy 
bronili naszych wartości. Potrzeb
ne są rodzina, szacunek, zgoda. 
Europie - przypom inała słowa 
Jana Pawła II - potrzebne są dwa 
płuca - dodała.

Nawiązywała do swoich słów : 
skierowanych do Franka Timmer- 
mansa: „Przeżyliśmy komisarzy 
sowieckich. Zapewniam pana, że 
przeżyjemy również i pana". - My 
nie życzymy sobie dyktowania 
warunków. Szanujemy was, ale i 
wy szanujcie nas. Nie chcemy wo
jować, ale nie jesteśmy też ubogą 
panienką i domagamy się posza
nowania naszej tożsamości - tak je 
interpretowała.

Krytycznie oceniła „promocję 
inżynierii nowego człowieka", któ
ra, w jej ocenie, pojawia się niemal 
w każdym unijnym dokumencie. - 
To sprzeczne z tym, co głosili ojco
wie założyciele - mówiła. - Nasze 
pierwsze zadanie to nie wpuścić 
tej ideologii do Polski, drugie - 
oprzeć Unię na rodzinie - dodała. 
Mówiła o ofensywie gender, euta
nazji, aborcji.

Sporą część swojego wystąpie
nia poświęciła pomocy humani
tarnej i migracji. W tej ostatniej 
kw estii „w Unii jest całkow ity 
brak pomysłu, co dalej, jak temu 
zaradzić". - Jest potężna zorgani
zowana grupa przestępcza, prze
rzucająca ludzi. Co z tym dalej? To 
pytanie pozostaje bez odpowie
dzi... - mówiła eurodeputowana. 
Na kanwie fragmentu wystąpienia 
o wojnach na świecie podkreśliła, 
że jedną z najważniejszych warto
ści UE jest to, że w Europie nie ma 
obecnie wojen.

Dziękow ała też swoim sym 
patykom za pomoc w kampanii 
wyborczej i wieloletnie wsparcie.
- Proszę o szczerość. Chcę, żeby lu
dzie, którzy kochają swój kraj, byli 
ze mną szczerzy - apelowała.

Kilka słów poświęciła też Ko
ściołowi. Oceniła, że jest „potężny

Trzecn oraci Buryłów zostało księżmi

atak na Kościół". - Są przypadki 
[w Kościele], które należy potępić, 
musi się z tym uporać i prawo, i 
sami księża - oceniła. - Ale to nie 
nam mają się zmienić fundamen
ty, a młodym. A jak ich nie ma, to 
nie ma nadziei i o to chodzi we 
wspomnianej „inżynierii nowego 
człowieka" - stwierdziła.

Taka je s t nasza Becla
A co mówili obecni na spotkaniu 

goście Beaty Kempy?
- Kiedy patrzę na wyniki wy

borów, czuję niedosyt - przyznał 
ksiądz Wacław Buryła. Ocenił, że 
kiedyś na stanowiskach premiera, 
prezydenta „stali ludzie bylejacy". 
- Wielu rzeczy nie zrobiono. To, że 
pani Beatka jest dzisiaj w takiej 
roli, to nie jest przypadek. To, że 
tylu ludzi z różnych stron przyje
chało tu dzisiaj, to wyraz wielkie
go uznania dla niej, dla tego, co 
robi. Serce rośnie. Chciałoby, żeby 
było nas jeszcze więcej - dodał.

- Jestem dumna z trzech rzeczy. 
Pierwsza - mój mąż jest z Sycowa. 
Druga - w mojej gminie Wińsko 
65 procent wyborców poparło 
Beatę Kempę. A po trzecie ludzie

mówili mi o Beacie, że ona już w 
tej Unii nie będzie „ pyskowa
ła", że „siądzie", bo „za dobrze jej 
tam będzie". I co? I mamy wypo
wiedź, że przeżyliśmy komisarzy 
sowieckich, to i pana przeżyjemy!
- powiedziała Jolanta Krysowata- 
-Ziełnica, wójt Wińska, co spotkało 
się z owacją zgromadzonych.

- Ja dziękuję pani Beacie za lekcje 
patriotyzmu. Jest tytanem pracy, 
pracuje jak stacja benzynowa - 24

Bttriir

godziny na dobę. 1 jest wspania
łą ambasadorką świętej Jadwigi 
Trzebnickiej - mówił Marek Dłu- 
gozima, burmistrz Trzebnicy.

- Mądrość, inteligenqa, przebojo- 
wość. Europa potrzebuje takich ko
biet. Taka jest nasza Becia - mówili 
goście z Legnicy.

- 300 metrów stąd była granica. 
Kresowość sprzyja pojawianiu się 
jednostek wybitnych. Tu mamy 
też do czynienia z fenomenem. Z 
fenomenem Beaty Kempy - stwier
dził Stanisław Kozłowski, prezes 
Towarzystwa Świętego Marka.

- Dzięki jej pracy jako minister 
ds. hum anitarnych wiele ludz
kich istnień zostało uratowanych. 
Wielki szacunek i gratulacje. W 
wyniku wojen 30 tysięcy dzieci 
w Syrii straciło kończyny. Tyle jest 
potrzebnych protez - mówił ks. 
Cezary Chwilczyński, proboszcz 
parafii pw. św. Józefa Oblubieńca 
NMP w Żórawinie. Dzięki jego 
inicjatyw ie mieszkańcy gminy 
Żórawina zebrali 7 tysięcy euro i 
przekazali w darze dla chrześcijan 
z Maluli w Syrii. Uzbierana kwota 
pozwoli sfinansować zakup cią
gnika, który służy kilkudziesięciu 
syryjskim rodzinom.

Druga część spotkania w Aroma 
Stone miała charakter nieoficjalny.

Roman Rybak 
fot. Grzegorz Huk

OPTYK UDCSPEIIA
SOCZEWKI PROGRESYWNE
JUŻ OD 399 ZŁ ZA PARĘ

PIĄTEK - BADANIE GRATIS* 
TWÓJ WIEK = TWÓJ RABAT!

Oleśnica, ul. Okrężna 1-2, tel. 71 398 21 21 
Zapraszamy: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13 
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Wchodzi kino cyfrowe Jam 12, tain 6, 3 tu 4 zł

Do pierwszego seansu coraz bliżej 

Kosztowało 650 tysięcy złotych.

W miejskiej sali widowiskowej 
w Oleśnicy dobiega końca montaż 
aparatury kina cyfrowego. Taśma 
filmowa odchodzi do lamusa.

To rów nież o statn ie  chw ile 
dotychczasowego ekranu, który 
służył oleśniczanom,od samego

początku funkcjonow ania sali. 
Montowany jest nowy, dostosowa
ny do potrzeb kina cyfrowego.

Przetarg na dostawę zestawu 
kina cyfrowego wraz z montażem 
i konfiguracją wygrał spółka Cine 
Project Polska z Poznania. Była je
dynym oferentem. Zaproponowała 
cenę 649.058 zł. (ror)

Które to srebra?
Na razie nie wiadomo, które nie
ruchomości planuje sprzedać 
powiat.

Przypomnijmy, że na ostatniej 
sesji Rady Powiatu krótką polemi
kę na temat sprzedaży nierucho
mości stoczyli radna PiS Zdzisła
wa Jakimiec i starosta Jan Dżugaj 
(KO). Radna opozycji wyrażała 
wątpliwości, czy powiat powinien 
sprzedawać swoje „rodowe srebra", 
a pieniądze z tego tytułu przezna
czyć w całości na drogi. Starosta 
odpowiadał, że drogi są w złym

stanie, a w przeniesieniu własności 
nie ma nic złego.

Jakie nieruchomości zamierza 
sprzedać powiat?

- Nie ma jeszcze ostatecznej de
cyzji w tej sprawie. Gdy zapadnie, 
poinformuję o tym. Na pewno ze 
sprzedaży części z wielu swych 
nieruchom ości pow iat będzie 
chciał w przyszłym  roku uzy
skać 5 - 6  min zł - powiedział Pa
noramie Dawid Sam ulski, pełno
mocnik starosty ds. kontaktów z 
mediami.

(ror)

Nie ma takiego parku!
Trochę wstyd, że na oficjalnej 
stronie miasta pada nazwa par
ku, którego w Oleśnicy nie ma.

„Wiemy już, kto złożył ofertę w 
przetargu na zaprojektowanie i bu
dowę Parkur Parku Zainteresowa
na jest jedna firma -  Flowparks Sp. 
z 0.0 . Piotr Reczyński z Krakowa. 
Zaproponowana cena to 266 910 
zł. Przypominamy, że Parkur Park 
powstanie na terenach zielonych 
Parku Miejskiego przy Stawach 
Miejskich. Planujemy, aby budo

wa zakończyła się w czerwcu 2020 
roku, przed wakacjami. Chcemy 
stworzyć miejsce przyjazne i łubia
ne przez traserów i traserki" - in
formuje witryna miasta Oleśnica.

„Park M iejski przy Staw ach 
Miejskich" - takiego parku w mie
ście nie ma. Rada Miasta Oleśnicy 
w 2013 roku parkowi położonemu 
w O leśnicy pom iędzy ulicam i 
Brzozową, Łowiecką i Wojska Pol
skiego postanowiła nadać nazwę 
„Park nad Stawami".

(ror)

P̂ irlamęntM 
z oleśniczankami c
Parlament Młodych Rzeczypospoli
tej Polskiej obradował 23 listopada.
I LO w Oleśnicy reprezentowały 
uczennice kl. lic Maja Reda i Maria 
Jaworska. Młodzi parlamentarzyści 
dyskutowali o integracji europej
skiej, ochronie praworządności, 
zielonej Europie oraz o edukacji w 
obecnej i w przyszłej Polsce. - Było 
to wydarzenie, które zapamiętamy 
na długo, nie tylko ze względu na 
fenomenalna debatę, ale także z 
uwagi na nawiązanie znajomości z 
przedstawicielami innych samorzą
dów uczniowskich oraz młodzieżo
wych rad miast lub gmin, z którymi 
podzieliłyśmy się świetnymi pomy
słami -  przyznają obie uczennice.

(OAI)

Dlaczego za obiady przedszko
laków w szkołach rodzice pła
cą 12 zł, a za obiady dla przed
szkolaków  w przedszkolach  
tylko za wsad do kotła?

D yskusja o kw estii op łat za 
obiady przedszkolaków trwa od 
momentu nagłej podwyżki ceny (z 
11 do 15 zł) wprowadzonej przez 
MOPS od września za obiady dla 
dzieci w publicznym, ale prowa
dzonym przez podmiot prywat
ny, Przedszkolu Zielone Ogrody. 
Miasto obstaje przy stanowisku, 
że rodzice dzieci mają płacić tylko 
za wsad do kotła - tj. 4,33 zł.

Badająca tę sprawę radna B e
ata Krzesińska (Oleśnica Razem) 
ujawniła najpierw, że w pozosta
łych przedszkolach publicznych, 
prowadzonych przez miasto, ro
dzice za wsad do kotła płacą nie 
po 4,33 zł, ale po 6 zł (w „Zielo
nych Ogrodach", przed podwyż
ką, też płacili 6 zł).

Teraz radna upubliczniła infor
mację, że rodzice dzieci uczęsz
czających do oddziałów przed
szkolnych w szkołach p>łacą po 12 
zł za obiady. - Dlaczego nie płacą 
tylko za wsad do kotła? - pyta 
Krzesińska.

- Szkoły nie organizują doży
wiania. Gdyby szkoła była jego 
organizatorem , w tedy rodzice 
płaciliby za wsad do kotła. Szkoła 
nawiązuje inne umowy z rodzi
cami niż przedszkole - wyjaśnia 
Ja n u s z  M a rsz a łe k , d y rek tor 
MOPS-u.

- Ten dysonans trzeba zlikwido
wać - uważa radny M ichał Koła
ciń sk i (Oleśnica Razem). - Jedni 
płacą za całe obiady, inni za wsad 
do kotła. To nierówne traktowanie 
rodziców. Wiem, że to wynika z 
prawa oświatowego i ustaw y o 
pomocy społecznej, ale musimy 
się na tym pochylić - dodaje.

Czy władze miasta się z takim 
stawianiem sprawy zgadzają?

- W każdym rodzaju działalno
ści istnieją różnice - uważa bur
mistrz. Dyplomatycznie dodaje, 
że „zawsze warto się zastanawiać", 
ale „na tym etapie unifikacja nie 
jest potrzebna".

- Czy ten problem pojawił się te
raz? - zapytał na sesji radny Bron
sia Marek Czarnecki. - Był zawsze 
- odpowiedział krótko Jan Bronś.

Radni opozycji uważają, że pro
blem stał się jednak widoczny od 
niedawna, bo coraz więcej dzieci 
realizuje obowiązek przedszkolny, 
a ponieważ przedszkoli publicz
nych brakuje, coraz więcej oddzia
łów dla przedszkolaków powstaje 
w szkołach. Pewnym rozwiąza
niem tego problemu ma być prze
kształcenie Szkoły Podstawowej 
nr 6 w Zespół Szkolno-Przedszkol- 
ny. Mają w placówce powstać do
datkowe oddziały przedszkolne. 
Zaadaptowane na nie będzie jedno 
skrzydło budynku).

(ror)

WOLNA TRYBUNA

Polityka finansowa burmistrza
„Burm istrz Jan Bronś w pro
wadza kolejne podwyżki dia 
mieszkańców Oieśnicy. Pod
wyżki podatku uderzą również 
w lokalnych przedsiębiorców" 
- napisał radny opozycji.

Bez p rzed staw ien ia  naw et 
szczątkowych analiz burmistrz 
Jan Bronś przedłożył radnym pro
jekt uchwały „w sprawie określe
nia wysokości stawek podatków 
od nieruchom ości". Burm istrz 
chce w prow adzenia kolejnych 
podwyżek dla mieszkańców Ole
śnicy!

W uzasadnieniu uchwały Jan 
Bronś podaje zmiany procentowe, 
które przy mniej wnikliwej lek
turze mogą sugerować, że wzrost 
podatku dla mieszkańców Ole
śnicy wyniesie tylko około 1,8%. 
Faktycznie oleśniczanie m.in. za 
podatek od budynków mieszkal
nych zapłacą o 8,5% więcej. Ponad 
8 proc. podwyżka dotknie rów
nież lokalnych przedsiębiorców.

Uzasadnieniem podwyżek mają 
być mniejsze wpływy m.in. z po
datku PIT. Należy pamiętać, że od 
2015 roku wpływy z podatków 
PIT(podatek od dochodów osób 
fizycznych) i CIT (podatek od do
chodów przedsiębiorstw) systema
tycznie rosną i były zdecydowanie 
większe niż zakładano. W skali 
kraju udziały gmin we wpływach z 
PIT wzrosły o 33,6 proc., a wpływy 
z podatku CIT o 37 proc. Analogicz
na zwyżkowa tendencja jest w Ole
śnicy, również w bieżącym roku. Co 
się stało zatem nadwyżkami budże
towymi, które powstały m.in z tego 
tytułu na koniec 2018 roku, a które 
to nadwyżki w budżecie „zostawił" 
burmistrz Michał Kołaciński?

Czy widmo deficytu budżetowe
go to efekt niegospodarnej polityki 
wydatków, zwiększenia etatów 
urzędniczych, mnożenia stanowisk 
dyrektorskich, czy >vreszcie roz
dmuchanych do granic możliwość 
wydatków magistratu na promoqę? 
Pytań jest więcej...

Koszm arne podwyżki cen za 
wywóz śmieci. Okrojenie dotacji 
na dzieci w przedszkolach nie
publicznych. Brak zgody na wyż
szą bonifikatę za przekształcenie 
prawa użytkowania wieczystego 
w prawo w łasności. D otkliw e 
podw yżki cen za wodę i ścieki 
oraz podniesienie podatków od 
nieruchomości, które uderza rów
nież w lokalnych przedsiębiorców 
- tak wygląda polityka finćinsowa 
burmistrza Jana Bronsia w piguł
ce.

Przypomnę, że w poprzedniej 
kadencji, gdy za finanse miasta 
odpow iadał burm istrz M ichał 
Kołaciński, budżet się bilansował, 
były nadwyżki, zastany dług zre
dukowano o ok. 10 min, miasto 
się rozwijało i realizowało ważne 
inwestyqe (m.in. CUS, uzbrojenie 
strefy ekonomicznej, sieć ścieżek 
rowerowych i parkingów, bez
płatna komunikacja miejska itd.).

Pawet Bielański 
Radny klubu Oleśnica Razem

Radni w  O lszowej 
Posiedzenie Komisji Budżetu i In
frastruktury Rady Miasta Oleśnicy 
odbyło się w Zakładzie Zagospo
darowania Odpadów Olszowa. W 
spotkaniu uczestniczyli też inni 
radni miejscy, spoza komisji, zain
teresowani tematyką funkcjonowa
nia systemu gospodarki odpadami. 
Radnym zaprezentowano zakład 
oraz omówiono problematykę 
zagospodarowania odpadów.

Z agra ją  m iasta  
partnerskie  
w  maju 2020 roku w Oleśnicy ma 
odbyć się turniej miasta partner
skich.

Jest praca  
Starosta Jan Dżugaj ogłosił 
nabór na wolne stanowisko pracy 
inspektora w Wydziale Rozwoju, 
Zamówień Publicznych i Promocji 
Powiatu. Termin składania doku
mentów mija 10 grudnia.

ProctoMed
SPECJALISTYCZNE GABINETY LEKARSKIE

BEZBOLESNE,
AMBULATORYJNE
LECZENIE HEMOROIDÓW 
- SPECJALIŚCI PROKTOLODZY

53-033 Wrocław •  ul. Zwycięska 14E/4 
59-300 Lubin •  ul. Konopnickiej 31B 

58-500 Jelenia Góra • ul. Druciana 2

_ www.proctomed.pl
REJESTRACJA: tel. 76 743 99 27

olesnicâ f̂com CODZIENNIE NOWE
in f o r m a c j e
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Wyciągnięta bratnia dłoń
Oleśniczanie potrzebujący wsparcia, dotknięci dysfunkcją społeczną, uzależnieniem, narażeni na skutki funkcjonowania w 
patologicznych rodzinach mogą liczyć na pomoc miejskich instytucji.

w  „M ikserze” czują się jak u siebie i chętnie o mm opowiadają

Członkowie Komisji Zdrowia 
i Opieki Społecznej Rady Miasta 
Oleśnicy przekonali się, jak dalece 
miasto wspiera rodziny dotknię
te różnymi dysfunkcjami. Pomoc 
gminy dotyczy zarówno dzieci, 
młodzież, jak i dorosłych.

Przewodnicząca Komisji M a
riola A iyegbusi zaplanowała w 
ramach jej posiedzenia zwizyto
wanie trzech miejskich placówek 
realizujących program wsparcia.

Radni udali się do punktu tera
peutycznego na ulicy Kazimierza 
Wielkiego. Mogli zobaczyć dwu
kondygnacyjną świetlicę dla doro
słych, świeżo po remoncie. Ołeśni- 
czanie leczący się z alkoholizmu, 
skupieni w grupie Arka, komple
mentowali zmiany, jakie tu zaszły.
Mają miejsce, w którym mogą się 
nawzajem wspierać, dodawać so
bie sił do walki z nałogiem. Na 
pytanie Marioli Aiyegbusi „Czy 
macie sukcesy?" jeden z mężczyzn 
odpow iedział: „Ja bynajm niej 
mam -10 lat nie piję". Ale jego ko
leżanka z Arki mogła pochwalić 
się znacznie lepszym wynikiem - 
23 lata abstynencji!

Podopieczni punktu terapeu
tycznego korzystają ze wsparcia 
fachowców. Psycholog Renata Bi- 
bik zapewnia wsparcie osobom z 
syndromem DDA - chodzi o doro
słe dzieci alkoholików, wychowa
ne w dysfunkcyjnych rodzinach.
G rażyna Zygan jest terapeutą

„Bratnia D łoń” oferuje różnorodne zajęcia dla dzieci. Trwa nauka kolęd

Komisja Zdrowia odwiedziła punkt terapeutyczny. To m iejsce ratuje ludziom życie

uzależnień. Zuzanna Szponarska 
przeprowadza rozmowy z osoba
mi potrzebującymi pomocy. Ka
mila Wawrzycka prowadzi punkt 
Monaru, a jej działania dotyczą 
osób dotkniętych narkomanią.

Specjaliści są dostępni według 
stałego tygodniowego harmono
gramu. Placówka na Kazimierza 
W ielkiego jest w polu zaintere
sowania M iejskiej Komisji Roz
w iązyw ania Problemów A lko

holow ych i P rzeciw d zia łan ia  
Narkomanii. Członkowie Komisji 
byli obecni podczas wizytacji rad
nych.

Dzieci i młodzież korzystają z 
innych miejsc. Dyrektor M ałgo
rzata Hurna przyjęła radnych w 
Św ietlicy „Bratnia Dłoń", znaj
dującej się przy ulicy Bratniej. Ta 
placówka jest powszechnie znana, 
bo funkcjonuje od wielu już lat i 
wielokrotnie pisaliśmy o niej w

Panoramie. Jest tu miejsce dla 36 
dzieci w wieku od 6 do 13 lat. W 
codziennym rozkładzie godzin są 
przede wszystkim zajęcia eduka
cyjne, w tym nauka języków ob
cych, a także zajęcia sportowe w 
sali gimnastycznej, na basenie czy 
na lodowisku. Raz w miesiącu od
bywa się wycieczka autokarowa. 
Warunki w placówce na Bratniej 
są bardzo dobre, jest w pełni wy
posażona.

Podobnie jest w Klubie Młodzie
żowym „Mikser", ulokowanym 
przy ulicy Lwowskiej (nad dawną 
kawiarnią „Iwona"). Jego funk
cjonowanie opiera się na finanso
waniu z Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Projekt pod nazwą 
„Utworzenie i funkcjonowanie 
placówek wsparcia dziennego dla 
dzieci i młodzieży z O leśnicy" 
otrzymał w 2017 roku dofinanso
wanie w wysokości aż 832.667 zł. 
Obejmuje ono okres do czerwca 
2020 roku.

Młodzi ludzie mają na Lwow
skiej zajęcia edukacyjne wspie
rające ich naukę szkolną, zajęcia 
językowe, warsztaty tematyczne 
- dziennikarskie, fotograficzne, 
naukę gry na instrumencie, zaję
cia sportowe, wycieczki. Młodzież 
korzysta ze wsparcia socjoterapeu- 
tów i psychologów. Do „Miksera", 
czynnego od godziny 14 do 20, 
jego członkowie przychodzą chęt
nie. Radni wizytujący placówkę 
mogli przekonać się, że traktują 
go jak swój drugi dom, są ze sobą 
mocno zżyci. Klub może być przy
kładem zaangażowania gminy 
miejskiej we wspieranie osób wy
magających pomocy. Placówki dla 
dzieci i młodzieży działają w ra
mach Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Jego dyrektor Janusz 
Marszałek towarzyszył radnym w 
czasie ich wizytacji.

Krzysztof Dziedzic

Kto poprowadzi ośrodek? 
Zarząd Powiatu Oleśnickiego 
ogłosił otwarty konkurs ofert na 
prowadzenie domu pomocy spo
łecznej dla osób niepełnospraw
nych intelektualnie. Znajdą w nim 
swoje miejsce 32 osoby.

Kolejna inw estycja
Zarząd Dróg Powiatowych 26 
listopada podpisał umowę na 
przebudowę drogi powiatowej na *'• 
odcinku Twardogóra -  Grabowno . , 
Wielkie, etap 2. Wykonawcą jest ; 
Strabag, który wykona około 17001 
m nawierzchni drogowej wraz z 
poboczami, wycinką zakrzaczeń 
oraz konserwacją rowów. Wartość 
kontraktu to 1.729.808 zł. Fundusz 
Dróg Samorządowych wyłoży 60% 
kosztów. Zakończenie zadania jest 
przewidziane na 29 maja 2020 r. W 
tym roku zostanie wykonany odci
nek ponad 900 m, do 16 grudnia.

już W grudniu!
now y salon m eblowy

nowy salon meblowy
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W OLNA TR Y B U N A

W oddziałach przedszkolnych w 
Szkole Podstawowej nr 7 w Oleśni
cy często goszczą niezwykli goście.

Najpierw w październiku dzie
ci odbyły warsztaty z kuroterapii. 
Atrakcją zajęć były żywe kury: Ja
nek i Kamil. Uczniowie mogli rów
nież wziąć na dłonie kurę, co spra
wiło im wielką radość. Niektóre z 
dzieci przełamywały swoje lęki.

Następnie w listopadzie przyby
li kolejni goście -  alpaki Cwał i Cu
dak. Kontakt z tymi zwierzakami 
poprawia samopoczucie poprzez 
wydzielanie endorfin, czyli hormo
nów szczęścia, uspokaja i powodu
je rozluźnienie. Podczas spotkania 
każde dziecko miało możliwość 
nakarmienia, poprowadzenia na 
smyczy i przytulenia alpaki.

To niezwykłe spotkania dostar
czyły wszystkim wiele radości.

Czuwaj! Są nowe władze

Na zjeździe harcerze z Hufca ZHP Oleśnica wybrali swoje nowe 
władze. Na zdjęciu od lewej: pwd. Kamil Chojaczyk - skarbnik, phm. 
Katarzyna Suchińska zastępczyni komendanta, hm. Łukasz Binkow
ski - komendant, hm. Marlena Piotrowska - zastępczyni komendanta, 
pwd. Bartosz Bachanek - członek Komendy, pwd. Lajla Cencner - 
członkini Komendy. (OAI)

Odezwa do hodowców świń
w  związku z niespodziewanym 

pojawieniem się przypadków ASF 
w lubuskiem  oraz pierwszego 
przypadku ASF w naszym woje
wództwie zwracam się z apelem 
do hodowców świń oraz myśli
wych.

Mimo że to choroba stwierdzo
na u dzikiej zwierzyny, bardzo do
tkliwie oddziałuje na hodowców 
świń, niosąc szereg ograniczeń i 
kosztów w obrocie żywymi zwie
rzętami oraz mięsem. Pojawiają się 
poważne obniżki cen skupu świń, 
na które nie ma chętnych.

Rezerw uarem  w irusa są  
dziki
i Rezerwuarem wirusa ASF są 
dziki i ich naturalne środowisko 
bytowania. Populacja dzików w 
ostatnich latach bardzo wzrosła. 
Wśród czynników sprzyjających 
wzrostowi są zmiany klimatycz
ne, w tym coraz cieplejsze zimy, 
co powoduje, że całe potomstwo 
przeżywa. Czynnikiem wzrostu 
populacji dzików jest ogromnie 
popularna uprawa kukurydzy 
na paszę dla świń, co stanowi do
skonałą „stołówkę" dla dzików, 
które przez długi sezon uprawy 
tej rośliny mają tam wspaniałe 
schronienie i są niedostępne dla 
myśliwych.

Myśliwi szacują liczebność po
pulacji dzików w naszym powie
cie na około 2-2,5 tysiąca sztuk. 
Corocznie redukują liczebność 
dzików o około 2 tysiące, utrzy
mując pewną równowagę ilości 
tych zwierząt, a nawet częścio
wo ją  redukując. Nietrudno so
bie wyobrazić, co by było, gdyby 
przestali polować i czuwać nad 
liczebnością dzików. Gdy choro
ba wtargnie do populacji dzików, 
pozostaje tam na bardzo długo, a 
może na zawsze.

Co zrobić, by choroba nie 
wniknęła do stada świń?

W irus choroby dostaje się do 
stada świń za przyczyną człowie
ka i jego działalności. Posiadacz 
świń ma obowiązek stosowania 
szeregu czynności i zabiegów.

Świnki są w  niebezpieczeństwie

które mają uniemożliwić wnik
nięcie wirusa do stada. Zespół 
tych zabiegów to bioasekuracja. 
O bow iązek stosow ania zasad 
b ioasekuracji dotyczy w szyst
kich w łaścicieli św iń, niezależ
nie czy mają ich kilka sztuk, czy 
kilka tysięcy. Około 90% posiada
czy świń spotkało się z inspekcją 
w eterynaryjną na szkoleniach 
w 2018 r. oraz w trakcie kontroli 
gospodarstw. Pozostali zostaną 
skontrolowani do końca roku.

Pam iętaj o b ioasekuarcji
Podstawowe zabiegi bioaseku

racji to m.in.: szczelne ogrodze
nie gospodarstwa przed dzikimi 
zwierzętami; szczelne pomiesz
czenia dla świń, zabezpieczone 
przed dostawaniem się zwierząt 
wolnożyjących; zakaz utrzymy
wania w jednym pomieszczeniu 
świń z innymi gatunkami zwie
rząt gospodarskich; zakaz sto
sowania w żywieniu świń zielo
nek, świeżego zboża i stosowania 
świeżej słomy na ściółkę dla świń; 
przed wejściem lub na progu bu
dynku ze świniami obowiązkowo 
ma być wyłożona profesjonalna 
mata dezynfekcyjna, nasączona 
stale środkiem dezynfekcyjnym.

Hodowco, św ia t ze 
w nętrzny Jest n iebez
pieczny dla tw o ich  świń

w  gospodarstw ie w inno się 
wydzielić strefę hodowlaną, do 
której mają prawo wejść obsługa 
w ubraniu i obuwiu do tego prze
znaczonym oraz np. lekarz wete-  ̂
rynarii, inseminator, czy elektryk 
do usunięcia awarii. Nikt poza 
tym! Właściciel prowadzi rejestr 
takich osób odwiedzających go
spodarstwo.

Dla maszyn, ciągników i podob
nego sprzętu, w tym samochodów 
osobowych w łaściciela, należy 
wyznaczyć osobną strefę, aby uni
kać kontaktu ze strefą hodowlaną.

Niestety, z naszych obserwa
c ji w ynika, że tylko niew ielka 
część gospodarstw  stosu je ak
ceptowane formy bioasekuracji 
w sw oich gospodarstw ach. W 
wielu widzimy niechęć i lekcewa
żenie stosowania obowiązkowych 
zabiegów bioasekuracji, a czasami 
bezradność. Wiele gospodarstw 
zadeklarowało zakończenie dal
szego chowu świń ze względu na 
nieopłacalność małej hodowli i 
znaczne nakłady na modernizację.

Pierwszy cykl kontroli potrakto
waliśmy jako szkolenie i instruk
taż oraz pomoc w podjęciu decy
zji. W czasie rekontroli stosowane 
będą prawem przewidziane sank
cje i restrykcje.

Powiatowy Lekarz Weterynarii 
Henryk Bajcar

OBWIESZCZENIE
STAROSTY OLEŚNICKIEGO

Na podstawie art. 11a ust. 1, art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity: Dz. U. z 2018 r., poz. 1474, 
z późn. zm.) oraz art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2018 r., poz. 2096, z późn. zm.),

zawiadamiam,

że wznowiono z urzędu postępowanie administracyjne, zakończone ostateczną decyzją Starosty Oleśnic
kiego Nr 2/2019 z dnia 16 lipca 2019 r. zezwalającą 
Burmistrzowi Miasta Oleśnicy na realizację inwestycji drogowej, pod nazwą:

„Budowa drogi gminnej dojazdowej - łącznika ul. Trakcyjnej i ul. Motoryzacyjnej wraz z siecią 
kanalizacji deszczowej” w Oleśnicy.

W myśl art. 10 § 1 ustawy - Kodeks postępowania administracyjnego, strony postępowania mają prawo do 
czynnego w nim udziału, przeglądania akt sprawy oraz składania wniosków i uwag w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Oleśnicy, ul. Słowackiego 10, Wydział Architektury i Budownictwa, pokój 321, w  godzinach 
pracy Urzędu, w terenie siedmiu dni od dnia zawiadomienia w drodze publicznego obwieszczenia.

mmmm
D O M  P O G R Z M O W ^ ^

Oleśnica, ul. Armii Krąjowej 1, www.chaber.eu 
tel. 71 314-21-51,601-77-13-69,661-954-167,601-533-166 ^

C A Ł O D O B O W Y
P R Z E W Ó Z

Niezwykli goście

http://www.olesnica24.com
http://www.chaber.eu
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Jesień nastraja poetycko

Lubią czytać poezję i je j słuchać...

Sekcja Recytatorska UTW przygotowała 
okolicznościowy program.

Przy kawie, herbacie, lampce wina i cie- 
ście spotkali się we wtorek 26 listopada w 
sali audiowizualnej Oleśnickiego Biblioteki 
Publicznej członkowie Oleśnickiego Uni
wersytetu III Wieku. Sekcja Recytatorska 
prowadzona przez Jadwigę Jezierską przy
gotowała wieczorek poetycki. Jego wspól
nym mianownikiem była jesienna zaduma

związana ze śmiercią. Członkowie sekcji 
recytowali wiersze poświęcone polskim 
bohaterom poległym za wolność Ojczyzny, 
pomordowanym w czasie II wojny świato
wej, nieżyjącym już ludziom kultury.

Kilkudziesięciu studentów UTW wysłu
chało m.in. strof Kazimiery Iłłakowiczów- 
ny, ks. Jana Twardowskiego, Adama Mic
kiewicza, Juliusza Słowackiego, Cypriana 
Kamiła Norwida, Wisławy Szymborskiej, 
Jułiana Tuwima, Zbigniewa Herberta.

Połonistka Jadwiga Swoboda (na zdję
ciu) podzieliła się ze słuchaczam i opo
w ieścią o tym , jakie w rażenie zrobił na 
niej przed wiełoma łaty czytający swoje 
w iersze W ładysław Broniew ski. To ze
tknięcie się z wybitnym  poetą w yw arło 
na niej niezatarty wpływ. Na wieczorku 
w bibłiotece przeczytała jego wiersz „Pięć
dziesięciu" z 1948 roku, poświęcony eks
term inacji młodych Polaków w czasie II 
wojny światowej.

Poezja przeplatana była utworami mu
zycznymi traktującymi o przemijaniu, m.in. 
piosenką Anny German „Człowieczy los", 
Stanisława Sojki „Upływa szybko życie". 
Zenon Rybak (na zdjęciu) zaśpiewał solo 
piosenkę Krzysztofa Krawczyka „To, co dał 
nam świat".

Wystąpił też chór UTW, który otworzył 
wieczór pieśnią „Pamiętajcie o ogrodach".

Krzysztof Dziedzic 
fot. Autor

Schody edukacyjne
Prosty sposób na praktyczne 
utrwalenie wiedzy.

Szkoła Podstawowa nr 8 w Ole
śnicy może pochwalić się innowa
cyjną i niekonwencjonalną pomocą 
naukową.

Na stopnicach schodów (a tych w 
tej szkole nie brakuje) umieszczono 
kolorową, czytelną tabliczkę mno
żenia.

Skąd ten pomysł i jakie ma za
stosowanie, opowiedziała Panora
mie dyrektor placówki Małgorzata 
Uruska.

- Ten pomysł został podpatrzo
ny w jednej ze szkół w Singapurze 
- mówi Małgorzata Uruska. - Byli 
u nas w szkole na praktyce stu
denci z kilku azjatyckich krajów i 
oni wspominali o takiej metodzie 
przyswajania tabliczki mnożenia. 
Potem była o tym wzmianka w tele
wizyjnym programie, mówiącym, o 
kształceniu dzieci w wysokouprze- 
mysłowionych krajach Dalekiego 
Wschodu. Postanowiliśmy upo
wszechnić te metodę także u nas. 
Niewielkim kosztem zakupiliśmy 
zestawy kolorowych cyferek, które 
do stopnic przykleił nasz konser
wator. Teraz dzieciaki, zamiast bez
myślnie zaglądać w okienko swoich 
smartfonów, podczas przerwy ćwi

czą tabliczkę mnożenia, która rzuca 
się w oczy. Jestem przekonana, że 
ta niekonwencjonalna forma edu
kacji wywołuje u dzieci duże zain
teresowanie, bo patrzą, zaglądają 
i przypominają sobie. Słyszałam 
na ten temat pozytywne komen
tarze rodziców, że utrwala, działa 
na zmysły, głównie zmysł wzroku. 
Według mojej wiedzy to pierwsza 
tego typu inicjatywa w Oleśnicy, a

być może w powiecie. Podobno są 
takie tabliczki na placach zabaw. 
Myślimy już o kolejnych tego typu 
pomysłach, ale to już na wiosnę. 
Zdradzę, że będą to projekty zwią
zane z językiem polskim, geografią, 
a i zasadami dobrego wychowania. 
Skoro u innych się to sprawdziło, 
czemu nie spróbować u nas - mówi 
dyrektor Ósemki.

Grzegorz Huk

http://www.olesnica24.com
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Program przedszkolnej uro
czystości był przebogaty.

W Przedszkolu nr 3 w Oleśnicy 
obchodzono w środę 27 listopa
da Światowy Dzień Pluszowego 
Misia.

P ro g ram  u ro c z y s to ś c i b y ł 
przebogaty. W ielką atrakcją był 
występ rodziców dzieci z gru
py Smerfy. Ich przedstawienie z 
Misiem w roli głównej przykuło 
uwagę przedszkolaków i wywo
łało wielkie emocje. Rodzice oka
zali się wspaniałymi aktorami!

D orośli m ieli do sp ełn ien ia  
jeszcze jedną ważną rolę. Zapro
szeni goście czytali fragrnenty 
bajki o M isiu. Byli to w icebur
mistrz Edyta M ałys-Niczypor, 
dyrektor O leśnickiej Biblioteki 
P ublicznej A nna Z asada, w i

ced y rekto r Z esp o łu  O św iaty  
Samorządowej Joanna Szczego- 
dzińska, przed staw icielk i Po
licji i reprezentant Państwowej 
Straży Pożarnej. Wszyscy zostali 
uhonorowani laurem Przyjaciela 
Pluszowego Misia przez dyrektor 
Elżbietę Kokot.

Sierżant sztabowy Aleksandra 
Pieprzycka z Komendy Powiato
wej Policji przygotowała wraz ze 
swoją koleżanką policjantką po
uczającą scenkę o przechodzeniu 
przez pasy. Z opresji ratuje mamę 
z córeczką Policyjny Lew.

Były też wesołe pląsy i anima
cje prowadzone przez Małgorzatę 
Perwenis. Na finał wjechał do sali 
wielki tort. Ognistą fontannę za
paliła na nim wiceburmistrz. Tort 
maluchy zjadły na podwieczorek.

Krzysztof Dziedzic

Więcej zdjęć na 
ę|ęsnica24.com

i komu to przeszkadzało...

Zdjęć przedwojennego oleśnickiego Rynku nigdy dość! A co powiecie na takie jego ujęcie? Gdyby taki 
pozostał, to może by nie „umarł”, tak jak ten dzisiejszy? (ror)

i b l R s n i G a ^ . G o m  ^ c o d z i e n n i e  n o w e  i n f o r m a c j e

Siódemka z certyfikatem
Promocja zdrowia została do
strzeżona i nagrodzona.

Dyrektor szkoły Podstawowej 
nr 7 Dorota Rasała -  Świtoń wraz 
z wicedyrektor Małgorzatą Czapi- 
gą-Maciąg uczestniczyły 27 listo
pada w Warszawie w Gali wręcze
nia Krajowego Certyfikatu Szkoły 
Promującej Zdrowie. Wyróżnienia 
przyznane są przez Ministra Edu
kacji Narodowej na podstawie reko
mendacji udzielonej przez Central
ną Kapitułę Krajowego Certyfikatu

działającą przy Ośrodku Rozwoju 
Edukacji w Warszawie.

W uroczystości uczestniczyli dy
rektorzy 54 placówek oświatowych 
z całego kraju. Z Dolnego Śląska 
wyróżniona została tylko oleśnicka 
Siódemka.

Dyrektor szkoły odebrał Certyfi
kat z rąk Iwony Michałek -  sekre
tarz stanu MEN oraz prof. Barbary 
Woynarowśkiej - przewodniczącej 
Centralnej Kapituły Krajowego Cer
tyfikatu Śzkoły Promującej Zdro
wie. (OAI)

Ten kóchaiiynriiś     i . , „ -. ̂„JE _
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Chcą odnowić szatnie
TW ARDO G Ó RA •  Rada Ro
dziców przy Zespole Szkół Po
nadpodstawowych zbiera pie
niądze na konieczny remont.

Rada Rodziców przy Zespole 
Szkół Ponadpodstawow^h im. Ja
rosława Iwaszkiewicza W Twardo
górze zwróciła się do absolwentów 
i sympatyków szkoły o finansowe 
wparcie planu remontu i doposa
żenia szatni. Jak poinformowała, 
ograniczone środki w budżecie 
placówki nie pozwalają zrealizo
wać zadania z tego źródła. Jednak 
udało się już pozyskać wparcie 
firmy GKN Driveline Polska sp. z 
0.0. w Oleśnicy. Prace remontowe 
mają się rozpocząć w styczniu 2020 
r. Planowany zakres modernizacji 
szatni to opracowanie projektu 
koncepcyjnego oraz wizualizacji 
dla remontu pomieszczenia, de
montaż istniejących wieszaków, 
dem ontaż drzw i w ejściow ych 
pomieszczenia, demontaż lamp

oświetleniowych, demontaż ist
niejących gniazd wtykowych, re
nowacja/wymiana drzwi, wyrów
nanie powierzchni ścian, sufitu i 
wnęk okiennych przez szpachlo
wanie, malowanie powierzchni 
ścian, sufitu, montaż szafek odzie
żowych oraz wieszaków, montaż 
now ych parapetów w ew nętrz
nych, wylanie posadzki samopo- 
ziomującej oraz montaż wykładzi
ny zgrzewalnej, montaż nowych 
gniazd wtykowych, montaż no
w ych opraw ośw ietleniow ych. 
Szatnia to pomieszczenie socjalne 
dla młodzieży, wykorzystywane 
na co dzień. Miejsce to powinno 
być funkcjonalne i bezpieczne.

Rada Rodziców prosi o wsparcie, 
bo własne środki i te już zadekla
rowane przez GKN nie pokryją 
jeszcze wszystkich kosztów. Wpłat 
na jej rzecz można dokonywać na 
konto: 57 9584 1047 2005 0500 1759 
0001 z dopiskiem „Remont i moder
nizacja szatni szkolnej". (OAI)

Wyśpiewali nagrody

śp iew  to ich pasja

TWARDOGÓRA •  Znamy lau
reatów XXVIII Gminnego Kon
kursu Poezji Śpiewanej.

28 listopada br. odbył się w Bi
bliotece Publicznej w Twardogórze 
XXVIII Gminny Konkurs Poezji 
Śpiew anej m łodzieży szkolnej

objęty honorowym patronatem 
burmistrza Pawła Czulińskiego. 
Komisja konkursowa w składzie: 
Mieczysław Franc, Urszula Konop
ko i Robert Orlikowski przyznała 
następujące nagrody i wyróżnie
nia w trzech kategoriach wieko
wych:

Kajakiem po Widawie
BIERUTÓW •  Na Uniwersytecie 
Wrocławskim zaczynają się prace 
nad koncepcją zagospodarowa
nia przystani kajakowej i miejsca 
spotkań przy Widawie.

Do UM w Bierutowie wf>łynął już 
raport Pracowni Partycypacji Spo
łecznej z Uniwersytetu Wrocław

skiego dotyczący inwentaryzacji 
szlaków turystycznych (konnych, 
kajakowych, rowerowych) na tere
nie Lokalna Grupa Działania Dobra 
Widawa.

A teraz dr Anna Grochowska, w 
ramach zajęć z projektowania urba
nistycznego, wraz ze studentami 
gospodarki przestrzennej będzie

I ka te goria  -  u czn io w ie  k las V-Vi 
SP:
I Nagroda Burmistrza:
Maria Juszczak SP 2 Twardogóra,
II nagroda:
Milena Ziglewska SP 2 Twardogóra,
III nagroda:

Inka Boczar SP Grabowno Wielkie, 
wyróżnienia;
A lessia Saggin i Lena Łozińska SP 2 
II ka tegoria  - u czn io w ie  k las V II-V III ; 
SP:
I Nagroda Burmistrza:
Kamila Bilska SP 2 Twardogóra,
II nagroda:

Maja Pluta SP Grabowno Wielkie,
III nagroda:

W ojciech Rusinek SP Goszcz, 
lit ka tegoria  -  uczn io w ie  szko ły  
ś re dn ie j:
I Nagroda Burmistrza:
Mateusz Misiarz ZSP Twardogóra,
II nagroda:
Julia Pyc ZSP Twardogóra,
III nagroda;

Karina Gaber ZSP Twardogóra
(abc)

pracować nad koncepcją zagospoda
rowania (makiety, plakaty) przysta
ni kajakowej i miejsca spotkań przy 
rzece Widawa w gminie Bierutów. 
Jest to pokłosie raportu, ale również 
rozmów, Sławomira Czerwińskiego, 
geografa, pracownika UWr., z bur
mistrzem Piotrem Sawickim i Łuka
szem Zmarzłym, radnym z BierutO; 
wa. Przygotowany materia! zostanie 
dostarczony do gminy Bierutów w 
celu dalszego wykorzystania. (OAI)

NIW K I KRASZOWSKIE •  
Powiat oleśnicki ogłosił prze
targ na wykonanie modernizacji 
mostu na drodze powiatowej w 

f  Niwkach Kraszewskich (gmina 
Międzybórz), w związku z trwają
cą tam przebudową drogi. Termin 
składania ofert to 12 grudnia. Na
prawa ma potrwać do 15 czerwca 
2020 roku. (OAI)

Mostek teżido remontU:

kala w okolicach Ostrzeszowa, a po I 
wojnie w Oleśnicy. Obecnie, wraz z  I 
jednym z synów, mieszka na Spali-1 
cach. Dochowała się 8 dzieci (3 córki, I 
5 synów), 24 wnuków, 46 prawnuków I 
i 2 praprawnuków! Mimo sędziwego I 
wieku cieszy się dobrym zdrowiem, I 
którego na dalszo lata życia życzyli jej I  
bliscy i gminni samorządowcy. I 

Wójt Marcin Kasina przypomniał I 
jubilatce, że znają się z okolicznościo-1 
wych spotkań, które gmina Organi- i  
żuje z seniorami, i wierzy w to, że na p 
niejednym jeszcze wspólnie pobiesia- 
dują. (hag) y

^..ale 200, bo sto lat Karolina Kał- 
wińska właśnie skończyła!

i Blisko 100 osób bawiło się na set
nych urodzinach mieszkanki Spalić 
Karoliny Kalwińskiej. i-

Goście przyjechali z niemal całej 
Polski, a także z Wielkiej Brytanii i 
Niemiec. Obok licznej rodziny uro
dzinowe serdeczności jubilatce złożyli 
wójt gminy Oleśnica Marcin Kasina i 
radny ze Spalić Marcin Korzępa.

Pani Karolina pochodzi ze  Stopnicy 
w powiecie limanowskim. Jako małe 
dziecko wraz z rodzicami zamicsz-

http://www.olesnica24.com
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Nie będzie lekko
DZIADOWA KŁODA. Kryzys nadchodzi. Wójt zarządził nawet maga
zynowanie opału!

Podczas posiedzenia Rady Gmi
ny wójt Robert Fryt nie ukrywał, 
że gmina przeżywa rozliczne kło
poty finansowe, częściowo z winy 
niektórych mieszkańców.

- Mamy problem nie tylko z eg
zekwowaniem opłat za śmieci -  
wyjaśnił. -  Przepraszam za takie 
słowa, ale dobrze bawią się rów
nież ci, którzy mają nasze miesz
kania. Ludzie, mając zadłużenie
20.000 zł, nawet dosłownie śmieją 
mi się w twarz. Biorą 500+ i my na 
te pieniądze nie możemy położyć 
ręki. Potrafią jeszcze przyjść do 
Urzędu i spytać, czy gmina zaku
pi im nowy bojler! W budynku w 
Gronowicach będziemy musieli 
remontować dach i wiem, że lu
dzie spytają mnie: „No jak to? Oni 
nie płacą, a wy im jeszcze robicie 
dach?". Tylko problem polega na 
tym, że jeżeli dach się zawali, to do

odpowiedzialności będzie pocią
gnięty wójt.

- A jaka tam jest kwota czyn
szu? -  dopytywała radna Monika 
Jaskuła. - Za 100-metrowe miesz
kanie jest chyba około 100 zł mie
sięcznie, może nawet mniej - usły
szała odpowiedź. - To co to jest?!
-  oburzali się radni.

- 1 ci ludzie mają czelność przyjść 
i spytać, czy wymienimy im bojler
-  powtórzył wójt. Dodał też, że nie
zależnie od tego, budżet roku 2020 
i 2021 będzie naprawdę trudny.

- Dyrektorów szkół poprosili
śmy, aby teraz kupili olej i napełni
li wszystkie zbiorniki, jakie mają, 
żeby to nie przeszło na kolejny rok. 
Musimy też trochę wyhamować z 
inwestycjami. Trwają prace na dro
dze gminnej Lipka-Miłowice, ale 
jeśli dalej będzie się to nazywało 
„remont", to nie jesteśmy w stanie

zrobić drugiego etapu od Miło- 
wic do Gołębic, bo nam wszystkie 
wskaźniki spadają. Gdyby to było 
nazwane „inwestycja", to nie by
łoby problemu. Nie wiem, czy to 
nie jest celowe działanie, bo bar
dzo dużo gmin, nawet bogatych, 
już się z tego programu wycofało. 
Perspektywy nie rysują się więc 
kolorowo przez najbliższe dwa 
lata. Nie daj Boże jakichś wichur 
albo awarii! Największym proble
mem jest dofinansowanie oświaty. 
W niektórych gminach przekro
czyło już 50% subwencji. Nikt tej 
oświaty nie chce wziąć Skoro rząd 
daje podwyżki nauczycielom, to 
może by scentralizował finanso
wanie oświaty i za to płacił? Nie 
będzie lekko. Na szczęście budżet 
jest spięty -  podsumował włodarz 
gminy.

Zbigniew Nowak

Świetlice po nowemu
DZIADOWA KŁODA •  Zapa
nuje pewien porządek w kwestii 
udostępniania pomieszczeń.

Na początku wspólnego posie
dzenia komisji samorządowych 
w Dziadowej Kłodzie omówiono 
nowy regulamin korzystania ze 
świetlic wiejskich. Precyzował on 
obowiązki opiekuna świetlicy, któ
rym w praktyce jest sołtys, oraz to, 
na jakie wydarzenia świetlice będą 
udostępniane nieodpłatnie (dzia
łalność kulturalna, spotkania rad 
sołeckich itp.), a kto będzie musiał 
zapłacić za korzystanie z nich (np. 
osoby chcące świętować tam wese
le czy urodziny).

’ - Stawki będą wszędzie jedna
kowe, czyli 100 zł. Sporządzona 
będzie umowa najmu, dla nasze
go bezpieczeństwa, na wypadek, 
gdyby coś tam się stało, gdyby 
coś zginęło. Będzie wzór umowy 
i protokołu zdawczo-odbiorczego. 
Spisany będzie też stan liczników 
-  ustalono.

- To będzie bardzo dobre dla soł
tysów, bo teraz udostępniali oni

św ietlice interesują wszystkich

budynek, ale odpowiedzialność 
spadała na nich -  zauważył Anto
ni Mierzwa.

Radni dopytywali jeszcze przed
stawicieli Urzędu Gminy, czy nie
odpłatne korzystanie ze świetlicy 
musi być gdzieś wcześniej zgła
szane.

- Do zadań opiekuna świetlicy 
należy prowadzenie harmonogra-

mu, w którym zapisuje, kiedy ma 
być w świetlicy organizowane ja
kieś wydarzenie, więc wystarczy 
tam to wpisać i kiedyś sobie od 
was ten harmonogram weźmie
my, żeby mieć orientację, wjakim  
dniu tam robicie jakieś np. Święto 
Ziemniaka - odpowiedziała urzęd
niczka.

Zbigniew Nowak

Nie płacą, bo nie!
D ZIA DO W A  KŁODA •  Czy 
znajdzie się sposób na uporczy
wych dłużników?

Najważniejszym tematem 14. 
sesji Rady Gminy w Dziadowej 
Kłodzie oraz poprzedzającej ją 
wspólnego posiedzenia komisji 
była zmiana uchwały w sprawie 
opłaty za gospodarowanie odpa
dami komunalnymi. Jak wyjaśniła 
skarbnik od 1 stycznia 2020 r. gmi
na nie może dokładać ze swojego 
budżetu do wywozu nieczystości, 
wszystko musi się pokryć z opłat 
mieszkańców. Te muszą więc wzro
snąć. W przypadku zamieszkania 
w nieruchomości od 1 do 4 osób 
stawka wyniesie 22 zł miesięcznie 
od jednego mieszkańca, w przy
padku zamieszkania od 5 do 7 osób 
będzie to 20 zł od jednej, od 8 do 9 
 ̂osób -1 8  zł, gdy jest to 10 lub więcej 
osób -1 7  zł. Dwukrotnie więcej za
płacą ci, którzy nie prowadzą zbiór
ki selektywnej. - Mam nadzieję, że

to nam wystarczy -  podsumowała 
skarbnik Karolina Łukaszuk.

- O ile wszyscy zapłacą... - doda
li pesymistycznie radni.

- Wiem, że ściągalność jest, jaka 
jest, ale już dziś wysłano pierwsze 
upomnienia, a za chwilę kierujemy 
sprawy do Urzędu Skarbowego 
w sprawie tych, którzy są oporni. 
Urząd Skarbowy będzie mógł te 
pieniądze potrącić, jeśli będzie miał 
z czego. Mam nadzieję, że ograni
czymy to zjawisko do minimum -  
odpowiedziała skarbnik.

- Niektórzy ludzie nie płacą 
„bo nie" -  skomentował Antoni 
Mierzwa.

- Podmioty gospodarcze w na
szej gminie, jak np. mój sklep, do
stały wymówienie z Eko Regionu 
-  alarmowała Barbara Wnuk. -1  co 
teraz z tymi firmami? Czy gmina 
podpisze jakąś dodatkową umowę 
na odbiór opadów? Bo prywatne 
kosze właścicieli firm nie wystar
czą, żeby pomieścić te śmieci.

Skarbnik Karolina Łukaszuk

- Rozmawialiśmy wstępnie o 
tym, aby zaangażować jakąś inną 
firmę - odpowiedział wójt Robert 
Fryt. - Patrzę, co robią w tej spra
wie sąsiednie gminy. Trzeba też 
przyznać, że ilość śmieci rośnie. 
Jako gmina mamy takie wskaźniki. 
Społeczeństwo robi coraz większe 
zakupy i nikt nie ma pojęcia, czy i 
kiedy ten koszt wywozu odpadów 
przestanie rosnąć.

- Coraz więcej kupujemy i coraz 
więcej też marnujemy -  skwitował 
Antoni Mierzwa.

Zbigniew Nowak

Gdy głód atakuje

Miejscowi aktorzy w  akcji

DZIADO W A KŁODA •  Miej
scowy kabaret sprawił, że saia 
pękała w szwach.

W piątek w Gminnym Ośrod
ku Kultury w Dziadowej Kłodzie 
tamtejsza grupa kabaretowa (wciąż 
szukająca dla siebie formalnej na
zwy) wstawiła przedstawienie pt. 
„Najlepsza dieta to zjeść kotleta". 
Zgodnie z tytułem motywem prze
wodnim było odżywanie. Wokół 
tego właśnie tematu koncentro
wały się rozmowy kolejnych, uka
zanych w krzywym zwierciadle, 
środowisk: skorumpowanych po
lityków raczących się ośmiornicz- 
kami (choć w zakładzie karnym 
już nieco skromniej karmionych), 
„typowych" robotników spędzają
cych dzień z rękami opartymi na 
łopacie, rozważających wcale nie 
to, gdzie wlać asfalt, ale co wlać so

bie do gardła, a także oczywiście 
kobiet, które w pewnym wieku 
podejmują heroiczną, ale niezbyt 
skuteczną, walkę z nadmiarem 
kilogramów. „A to wszystko przez 
brak silnej woli. W dzień głodzę 
się, a nocą nie. Tak bym chciała się 
najeść do woli. Niech się dzieje, co 
chce. Znów żrę" -  przyznawały w 
piosence.

Sala GOK wypełniła się po brze
gi publicznością. Niektórzy musieli 
nawet stać na korytarzu, a dyrek
tor ośrodka W eronika Gontarz 
przyznała, że nie spodziewała się 
aż takiego sukcesu.

Po zakończeniu humorystycz
nego spektaklu wszyscy aktorzy 
i widzowie udali się na wspólny 
posiłek, dowodząc, że temat „die
ty cud" traktują z przymrużeniem 
oka.

Zbigniew Nowak

Obronili ziemię
DZIADOWA KŁODA •  Grunty 
byłego PGR raczej zostaną w rę
kach miejscowych rolników.

Na 14. sesji Rady Gminy w Dzia
dowej Kłodzie obecny był prze
wodniczący Rady Powiatowej Dol
nośląskiej Izby Rolniczej Powiatu 
Oleśnickiego Dionizy Prusiewicz. 
Sołtys i zarazem radny Antoni 
Mierzwa wykorzystał tę okazję, by 
podziękować mu za przygotowanie 
spotkania dotyczącego podziału 
gruntów byłego PGR w Lipce.

- Dla nas, rolników, jest to nie
zwykle ważne, ponieważ były za
kusy, aby te grunty przejął ktoś, nie 
wiadomo kto i skąd. Na zebraniu 
była bardzo duża frekwencja i jest 
nadzieja, że większość ziemi przej
mą miejscowi -  wyjaśnił.

- Choć jestem zobligowany ta
jem nicą, mogę zdradzić tyle, że 
istotnie były takie osoby, które 
chciały wziąć całość albo obszary 
powyżej 50 hektarów -  przyznał 
Dionizy Prusiewicz. -  Nasza in
terwencja o tyle przyniosła sku
tek, że doprowadziłem do orga
nizacji tego spotkania, o którym 
pan powiedział. Przyjechał sztab 
z Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa, jego dyrektor naczelny 
z Wrocławia, i tak omówiliśmy ten 
temat, że stało się zgodnie z życze
niem rolników. Było ich obecnych

Oleśnica %.Gom

Dionizy Prusiewicz

na spotkaniu aż 78, nie licząc dele
gatów Rady Powiatowej i zaproszo
nych gości. Dyrektor KOWR podjął 
decyzję, że przetarg będzie ograni
czony pisemny, ofertowy. Polega to 
na tym, że nie ma licytowania „kto 
da więcej", tylko jest wykaz działek 
i każda ma już ustaloną cenę. Jest 
to szansa dla ludzi mniej zamoż
nych. Rozstrzygnięcie powinno 
być korzystne dla miejscowych, bo 
punktowana jest np. odległość do 
najbliżej działki -  tłumaczył. Dodał 
jednak, że medal ma i drugą stronę: 
na 13 działek wpłynęły aż 244 ofer
ty, często jeden rolnik ubiegał się o 
kilka działek, a dopóki sprawy nie 
zostaną rozpatrzone, całe wadium 
zostaje na koncie KOWR. Czasem 
było to nawet 60 tys. zł od jednego 
zainteresowanego. Najwcześniej te 
pieniądze będą zwrócone za 6 mie
sięcy.

Zbigniew Nowak

CODZIENNIE ^  
NOWE INFORMACJE
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śmietnisko (prawie) 
zlikwidowane!

Ktoś to musiał w końcu uprzątnąć...

Mieszkańcy osiedla choć trochę 
odetchną.

W piątek od godziny 9 trwała 
akcja usuwania niektórych śmie
ci gromadzonych przez jednego 
z mieszkańców na terenie osiedla 
Matejki w Sycowie. Dlaczego tylko 
niektórych z nich?

Jak wyjaśniła Panoramie kierow
nik Referatu Gospodarki Odpada
mi Agnieszka Weszka, dzięki nie
dawnej zmianie przepisów gmina 
może łatw iej usunąć zalegające 
odpady, ale tylko na swoim, gmin
nym, terenie. Pozostałe, znajdujące 
się kilkadziesiąt metrów dalej na 
terenie spółdzielni, są na razie „nie 
do ruszenia", dopóki sprawa nie 
przejdzie przez wszystkie koniecz
ne instancje.

Mimo wszystko, nawet częściowe 
polepszenie sytuacji już ucieszyło 
wielu lokatorów osiedla, którzy od 
lat narzekali na uciążliwą „pasję" 
swojego sąsiada. Reportaż o nim 
zrobił nie tak dawno TYN.Ciężki 
sprzęt pomógł usunąć postawione 
przez niego konstrukcje, służą
ce mu za „magazyny", w których 
gromadził wszystko: stare zabaw
ki, deski, zniszczone dywany itd. 
Sam sprawca zamieszania począt
kowo próbował jeszcze ratować 
przez zabraniem akum ulator z

jednego ze swoich zdezelowanych 
samochodów. Policja odprowadzi
ła mężczyznę do radiowozu, aby 
nie przeszkadzał pracownikom 
służb komunalnych, zajęła się nim 
również załoga karetki, choć ten 
w pewnym momencie próbował 
uciekać. Po krótkim pościgu został 
jednak schwytany przez policjan
tów, aby można było kontynuować 
z nim czynności.

Na miejscu akcji byli wicebur
mistrz Artur Drzyzga i wspomnia
na kierownik.

„Rozpoczęliśmy dzisiaj sprząta
nie nielegalnego składowiska odpa
dów na ulicy Matejki Odkąd jestem 
na stanowisku burmistrza, minął 
rok. Prace mające na celu przepro
wadzenie skutecznego postępo
wania trwały od wiosny Dzisiaj 
sprzątamy śmieci z terenu gminy. 
W następnej kolejności, po uzy
skaniu reszty opinii, posprzątamy 
teren Spółdzielni Mieszkaniowej" 
- napisał z kolei burmistrz Dariusz 
Maniak. I dodał: „Dbanie o środo
wisko i komfort życia mieszkań
ców od początku są dla nas ważne. 
Przez lata nie udało się nic zrobić 
z tym problemem. Cieszy mnie 
nasza skuteczność, determinacja 
oraz zaangażowanie pracowników 
urzędu!".

Zbigniew Nowak, ror

INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Syców podaje do publicznej wiadomości

Zarządzenie nr 225/2019 z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie 
ogłoszenia wykazu lokalu mieszkalnego przeznaczonego do sprzedaży 
wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej w trybie bezprzetargowym 

na rzecz najemcy.

Wykazy wywieszone zostały na tablicy ogłoszeń w Urzędzie 
Miasta i Gminy na okres 21 dni.

Czym ogrzewać?
Pozbycie się kopcących pieców 
jest marzeniem wielu mieszkań
ców i radnych.

Podczas posiedzenia kom isji 
Rady Miejskiej w Sycowie omawia
no uchwałę w sprawie przyjęcia 
regulaminu udzielania dotacji celo
wej ze środków budżetu gminy na 
dofinansowanie kosztów wymiany 
źródeł ciepła w budynkach miesz

kalnych. Jak wyjaśniono, zmieniają 
się normy dotyczące emisji gazów 
przez kotły, należało więc zmienić 
w dotychczasowym dokumencie za
łączniki dotyczące klasy pieca. Bez 
zmian pozostanie dofinansowanie 
50% wartości pieca (nie więcej niż 
3 000 zł). Zainteresowanie miesz
kańców jest spore: w 2017 r. złożono 
25 wniosków, podpisano 20 umów, 
zrealizowano 18, w 2018 r. wpłynęło

Taniej to już było?
„Co nam w ogóle daje to, że jesteśmy udziałowcami tej spółki w Olszo
wej?” -  postawił pytanie wiceburmistrz.

Głównym tematem poniedział
kowego wspólnego posiedzenia 
komisji samorządowych w Syco
wie były nowe - wyższe stawki za 
gospodarowanie odpadami komu
nalnymi.

- Zmiana stawki wynika z faktu, 
że nowe przepisy nakazują, aby 
wpływy z opłaty pokrywały w ca
łości koszty funkcjonowania sys
temu. Obecna wysokość stawki, 
niestety, w zupełności do tego nie 
wystarcza -  wyjaśniła kierownik 
Referatu Gospodarki Odpadami 
Agnieszka Weszka. - Dokonując 
analizy, zaproponowano:

23  z ł za osobę p ierw szą  
do c zw a rte j,

10 zł za osobę piątą, szóstą i 
siódmą oraz 5 zł za kolejne oso
by. Ponadto ustawodawca nałożył 
obecnie obowiązek prowadzenia 
selektywnej zbiórki. Nie może być 
tak, że mieszkaniec deklaruje, że 
nie będzie segregował. Gdy tego 
nie robi, należy zastosować pod
wyższoną stawkę, może to być od 
dwu- do czterokrotności stawki 
podstawowej. W przypadku na
szej gminy będzie to dwukrotność.

Po chwili szczegóły przedsta
wiła prezes Zakładu Zagospoda
rowania Odpadów Olszowa M a
rzena Koppenberg. Wyświetliła 
film prezentujący pracę zakładu 
dla tych radnych, którzy jeszcze 
go nie zwiedzili.

- Obecnie właścicielami spółki 
jest 13 jednostek samorządu te
rytorialnego, m.in. gmina Syców 
-  wyjaśniała prezes. -  Przyjmuje
my tylko odpady z gospodarstw 
domowych, zakład nie zajmuje się 
przetwarzaniem odpadów prze
mysłowych. Pozyskane surowce 
wtórne przekazujemy recyklerom, 
a resztę trzeba spalić w cementow
ni albo spalarni odpadów. Kiedy 
mieszkańcy wystawiają odpady 
wielkogabarytowe, to wcześniej 
jeżdżą ludzie, którzy wybierają 
złom czy przewody elektryczne, 
więc zakład w Olszowej już nie
wiele cennego może z tego odzy
skać. Elementy drewniane to musi 
być czyste drewno, a nie klejone 
płyty. Natomiast żeby z opadów 
biodegradowalnych można było 
uzyskać środek ulepszający wła
ściwości gleby albo nawet kom
post, należałoby zbierać te odpady 
bardzo często i to w pojemnikach, 
nie mogą być w workach, ponie
waż zachodzą wtedy procesy gnil-

już 76 wniosków, z czego pozytyw
nie zweryfikowano 66 i podpisano 
55 umów. Jednak radny Jacek Prus 
(na zdjęciu) zaproponował jako al
ternatywę w dziedzinie ogrzewa
nia podłączenie budynków wielo
rodzinnych do ciepłowni miejskiej, 
powołując się na przykład Oleśnicy.

- Możemy to przeanalizować, 
ale ostrożnie z podawaniem jako 
przykład Oleśnicy, bo jeżeli mają 
kotłownię o dużej mocy, to im się 
opłaca -  wyjaśnił wiceburmistrz 
Artur Drzyzga. - Żadna z naszych 
kotłowni nie ma chyba nawet 1/5 ta-

Marzena Guder

ne i nie można już tego wykorzy
stać -  tłumaczyła radnym.

Najważniejsze było jednak py
tanie, dlaczego odbiór odpadów 
kosztuje coraz więcej?

- Główną przyczyną wzrastają
cych kosztów są zmiany przepi
sów. Przełom nastąpił po wybo
rach, wtedy

spółka zaczę ła  notow ać  
straty .

Nie działamy dla zysku, w ogóle 
go nie wypracowujemy. Podniesie
nie opłat ma tylko zrekompenso
wać rosnące koszty. Nikt się nie 
spodziewał, że wydarzenia przy
biorą taki obrót. 10 grudnia na 
zgromadzeniu wspólników będzie 
proponowana kolejna podwyżka. 
Rośnie koszt składowania odpa
dów. W ubiegłym roku płaciliśmy 
140 zł za tonę, w tym roku 170 zł, 
a w przyszłym zapłacimy 270 zł. Z 
wyjaśnień ministerstwa słyszymy, 
że to ma motywować do tego, aby 
składować jak najmniej odpadów, 
ponieważ jest teraz taka polityka 
unijna. Jeszcze kilka lat temu za 
folię otrzymywaliśmy pieniądze, 
teraz musimy dopłacić, żeby ją 
od nas ktoś wziął. Robi się więc 
kłopot. Rosnące wymogi doty
czące monitoringu, jakości kamer.

kiej mocy, jak ciepłownia oleśnicka. 
Jednak ja uważałbym z podłącza
niem wszystkiego do gazu, bo jeżeli 
dom nie jest termomodernizowany, 
to można na ogrzewaniu gazowym 
nieźle „popłynąć". To jest drogie

sprawiają, że zamyka działalność 
wiele małych firm, które wcześniej 
zajmowały się odbiorem opadów 
i ich recyklingiem . Brakuje też 
mocy przerobowych spalarni. Po
tem w mediach słyszymy, że płoną 
składowiska odpadów, które ktoś 
skupił, gdzieś przechowuje i nie 
ma możliwości przekazania ich. 
Jeszcze niedawno odpady można 
było składować 3 lata, w tej chwili 
ten okres skrócono do 1 roku, stąd 
te liczne pożary. Od dwóch lat ob
serwujemy też drastyczny wzrost 
liczby wyrzucanych opakowań, 
bo wzrosła zamożność społeczeń
stwa. Ludzie nie gotują już jedze
nia w domu, bo nie ma na to czasu. 
Branża domaga się więc, aby pro
ducenci wytwarzali opakowania, 
które można przetworzyć. Maszy
ny w naszym zakładzie potrafią 
wiele wysegregować, tylko co z 
tego, skoro potem nie można tych 
opakowań poddać recyklingowi? 
Ministerstwo twierdzi, że

panaceum  na wszystko  
je s t w łaśc iw a  
segregacja  śm ieci

przez mieszkańców, a to jest 
zdecydowanie niewystarczające -  
podsumowała prezes.

- Wystąpię trochę w roli adwo
kata diabła i zapytam: Co nam w 
ogóle daje to, że jesteśmy udzia
łowcami tej spółki w Olszowej? -  
spytał zastępca burmistrza Artur 
Drzyzga.

- Można wystąpić ze spółki t  

wybrać sobie inną instalację, tyl
ko życzę sukcesów w znalezieniu 
kogoś, kto od was przyjmie odpa
dy. Wiele podmiotów chciałoby 
przywozić je do nas, ale jesteśmy 
już nimi zasypani. Jedna sprawa 
to zdolności przerobowe, a druga 
to limity uzyskane od marszałka 
danego województwa. Nie moż
na przyjąć więcej odpadów, bo 
płaci się kary. Gminy, które nie 
są członkami spółek, będą miały 
problem -  przewidywała Marzena, 
Koppenberg.

- A czy nie można tych odpa
dów inaczej zagospodarować? 
-  dopytyw ała radna M arzena 
Guder

- D ecydują tu ro zw iązan ia  
prawne, na które nie mamy wpły
wu. Taniej to już było. ł nie będzie. 
A jaką skalę osiągną koszty, nie 
jesteśmy w stanie przewidzieć -  
rozwiała nadzieje prezes zakładu.

Zbigniew Nowak
U ■ I ' A

źródło ciepła i będzie drożało. Pola
cy zakwalifikowali gaz jako źródło 
odnawialne, ale w całej Europie nie 
jest tak klasyfikowane. Traktuje się 
gaz tak samo jak węgiel. Gaz jest po 
prostu bardziej ekologiczny, tak jak 
piec z podajnikiem -  wyjaśniał.

Radny Marek Malinowski dodał, 
że podłączanie domów jednorodzin
nych do ciepłowni jest jeszcze gor
szym pomysłem, o czym przekonali 
się niektórzy jego znajomi. Marzena 
Guder zaproponowała, aby dewelo-* 
perzy rozważali instalowanie pomp 
ciepła. Zbigniew Nowak

Marzena Koppenberg
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Zgodzili się na podwyżkę
G M IN A  OLEŚNICA •  Radni 
jednomyślnie poparli podwyżkę 
cen za odbiór śmieci. Co na to 
mieszkańcy?

Najważniejszą uchwałą Rady 
Gminy Oleśnica na listopadowej 
sesji była ta dotycząca ustalenia 
nowych stawek za odpady komu- 
ę^lne. Projekt przewidywał wzrost 
opłat z 14 do 23 zł od osoby.

- Cały czas rosną stawki, które 
ustala Zakład Zagospodarowania 
Odpadów w Olszowej. System 
musi się bilansować. Okazuje się, 
że aż 60 procent odpadów tzw. 
segregowanych musi przejść po
wtórną kosztowną selekcję. My 
podnosimy stawkę do 23 złotych, 
a Twardogóra już do 28 złotych, a 
na tym nie koniec podwyżek, bo za 
chwilę wzrośnie cena prądu, opła
ty pracownicze. Śmieci nie ubywa, 
a dramatycznie przybywa, bo ro
śnie konsumpcja - argumentował 
podwyżkę wójt M arcin Kasina. 
- Podczas narady przedstawicie
li 13 gmin skupionych w ZZO w 
Olszowej stawialiśmy twarde ulti
matum, żeby prezesi firmy szukali 
innego rozwiązania, bo nie będzie
my pokrywać strat spółki, sięgając 
do kieszeni mieszkańców - dodał.

- Ceny muszą być urealnione - 
przyznał radny Jacek Bartosik.

Nikt z radnych przeciwko podwyżkom nie protestował

Ocenił, że same gminy nie upo
rają się z problemem i konieczne 
są zmiany systemowe na szczeblu 
rządowym. - Dlaczego, wzorem 
naszych zachodnich sąsiadów, 
nie budujemy spalarni, które po 
pierwsze skutecznie rozwiązują 
problem nadmiaru śmieci, a po 
drugie generują energię? - pytał. - 
Ministerstwo Środowiska niechęt
nie wydaje zezwolenia na budowę 
spalarni. Olszowa, okazuje się, ma 
za mały przerób i pozwolenia nie

Gmina z CUW-em
G M IN A  O LEŚN IC A  •  Ma to 
przynieść oszczędności.

Rada Gminy Oleśnica podjęła 
uchwałę o utworzeniu Centrum 
Usług Wspólnych Gminy Oleśnica, 
jako jednostki samorządu, i nada
niu jej statutu. Projekt szczegóło
wo omówił radca prawny Marcin 
Dziki.

CUW zacznie swoją działalność 
od 1 stycznia 2020 roku. Będzie zaj

mował się administracją większo
ści jednostek budżetowych gminy, 
łącznie z Gminnym Ośrodkiem 
Kultury, ale z wyłączeniem gmin
nych spółek.

Wójt Marcina Kasina podkreślił, 
że CUW w założeniu ma przy
nieść spore oszczędności, bowiem 
kompleksowo będzie zajmował się 
m.in. księgowością i sprawami ka
drowymi jednostek gminy.

(hag)

GMINA OLEŚNICA •  Od 8 lat samorządowcy gminy Oleśnica 
wspierają akcję zainicjowaną przez członków Związku Żołnierzy Wojska 
Polskiego im. Ziemi Oleśnickiej, którzy do specjalnej skarbonki zbierają 
dobrowolne datki dla wytypowanej przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej rodziny w trudnej sytuacji materialnej. Akcję koordynuje 
Jerzy Trzciński (na zdjęciu), który w rozmowie z Panoramą powiedział, l 
że szlachetnych, pełnych empatii ludzi nie brakuje, a zebrane pieniądze | 
trafią do potrzebujących przed zbliżającymi się świętami. (hag)\

dostaną, a najbliższa spalarnia jest 
w Koninie - odpowiadał rajcy go
spodarz gminy.

Radna M arta Barska zwróciła 
uwagę, że dużym problemem jest 
zatrważająca ilość kosztownych w 
odbiorze i utylizacji tzw. gabary
tów.

Radni jednogłośnie przegłoso
wali uchwałę o podwyżce stawki 
za odbiór odpadów z 14 do 23 zło
tych od osoby. - Dziękuję wam za 
rozsądek. Wiem, że to uchwała bu

dząca wątpliwości wśród naszych 
mieszkańców, jednak taka jest po
trzeba chwili i musimy się z tym 
zmierzyć - powiedział Marcin Ka
sina. I dodał, że z kolei w projek
cie uchwały dotyczącej stawek od 
środków transportu gmina propo
nuje ceny najniższe z możliwych. 
- Są to stawki bardziej atrakcyjne 
od innych sąsiadujących z nami 
gmin. Liczymy na nowych inwe
storów w tej branży - stwierdził.

Grzegorz Huk

Odcięci „od Boga i partii"?
B R Z E Z IN K A  •  „Jesteśmy  
odcięci od Boga i partii” - mó
wił pół-żartem, pół-serio sołtys 
Brzezinki.

Na sesji Rady Gminy O leśni
ca sołtys Brzezinki Przemysław 
Mamrot (na zdjęciu) zwrócił uwa
gę, że leżąca poza głównymi szla
kami drogowymi jego wieś bar
dzo słabo skomunikowana jest z 
resztą gminy i powiatu. Najgorzej 
jest podczas świąt, ferii i wakacji.

- Jesteśmy odcięci od Boga i par
tii - mówił pół-żartem, pół-serio. 
- O już z tym Bogiem to pan tro
chę przesadza - przecież kościół 
w Brzezince macie... - odpowiadał 
sołtysowi wójt M arcin Kasina. - 
Monitorujemy problem, którego 
mamy świadomość. Trzeba do

tego podejść rozważnie, żeby nie 
okazał się, że gmina dokupi dodat
kowe kursy, a autobusy będą prze
wozić przysłowiowe powietrze. Na 
to nas nie stać. Nie zapominamy o 
transporcie publicznym - deklaro
wał wójt. (hag)

Nowe inicjatywy
G M INA OLEŚNICA •  Będzie 
nowa ścieżka. A może i nowe 
oświetlenie?

Na sesji Rady Gminy O leśni
ca wójt poinformował, że została 
złożona oferta firmy, która zapro
ponowała - na bardzo korzystnych 
warunkach w ramach programu 
pilotażowego - wymianę oświe
tlenia w szkołach i obiektach uży
teczności publicznej zarządzanych 
przez gminę. - Na horyzoncie są re
alne oszczędności, a to w przypad

ku zbliżających się podwyżek cen 
prądu jest warte wdrożenia - ocenił 
Marcin Kasina.

Wójt powiedział też, że rozstrzy
gnięty został przetarg na budowę 
ciągu pieszo-rowerowego od No- 
wosiedlic (gmina Dobroszyce) do 
granic miasta Oleśnica. Inwesty
cja, którą zrealizuje oleśnicka fir
ma Tom-Trans, jest finansowana 
w połowie przez zarządcę drogi, 
którym jest Dolnośląska Służba 
Dróg i Kolei.

(hag)

Schował się 
w toalecie
BIERUTÓW •  Najpierw napadł 
na stację, potem schował się w 
toalecie i udawał, że ma torsje...

Do zdarzenia doszło w niedzielę 
(24 listopada) przed godz. 5 w Bie
rutowie. Na stację paliw wszedł 
młody mężczyzna i wymusił na 
ekspedientkach wydanie pienię
dzy. Kobiety - w obawie o swoje 
życie i zdrowie - wyjęły gotówkę z 
kasy i uciekły. Sprawca zabrał łup 
i próbował uciec, jednak uniemoż
liwiały mu to zablokowane drzwi 
wyjściowe.

Zaalarmowani o zdarzeniu po
licjanci z Bierutowa niezwłocznie 
pojawili się na miejscu. Okazało 
się, że sprawca ukrył się przed 
nimi w toalecie. Udawał, że ma tor
sje i nie może wyjść. Funkqonarłu- 
sze szybko rozmontowali zamek i 
dostali się do środka. Mężczyzna 
został zatrzymany.

Skradzione pieniądze odzyska
no. 20-letni mieszkaniec powiatu 
oleśnickiego w oleśnickiej proku
raturze usłyszał zarzuty - odpo
wie za rozbój oraz za uszkodzenie 
mienia, za co grozi kara do 18 lat 
więzienia. Młodzieniec był już ka
rany za przestępstwa przeciwko 
mieniu. Na wniosek prokuratury 
Sąd Rejonowy w Oleśnicy zasto
sowaniu wobec 20-latka trzymie
sięczny areszt tymczasowy.

(OAI)

Nastolatki 
na gigancie
B IE R U TÓ W  •  Przez tydzień 
poszukiwano uciekin ierek z 
Domu Dziecka.

Mają 15 - 16 lat. Wcześnie nie 
było z nimi większych kłopotów. 
W czwartek 21 listopada uciekły z 
Domu Dziecka w Bierutowie. Ale 
już na drugi dzień odnaleźli je ich 
opiekunowie. W piątek nastolatki 
były z powrotem w placówce. Tego 
samego dnia uciekły jednak po raz 
drugi!

Policjanci widzieli je na tere
nie Bierutowa, ale nie zdołali ich 
zatrzymać. Podejrzewano, że na
stolatki przebywają w jednym z 
m ieszkań w Bierutow ie. Funk
cjonariusze byli tam, ale nikt nie 
otworzył im drzwi. Bez prokura
torskiego nakazu policja wejść do 
środka nie może.

- Bawią się z nam i w kotka i 
myszkę - mówił portalowi olesni- 
ca24.com Paweł WoIko, dyrektor 
Centrum Administracyjne Obsłu
gi Placówek Opiekuńczo-Wycho
wawczych z siedzibą w Bierutowie.

N a sto la tk i o d n a le z io n o  w 
czwartek 28 listopada w Oleśnicy.
- Przypadkiem zauważyła je star
sza siostra jednej z uciekinierek. 
Dziewczęta czeka kara w ycho
wawcza - powiedział nam Paweł 
Wolko.

(hag)

PremieE dla Mai
w piątek w Sali Kolumnowej Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkie
go we Wrocławiu odbyła się uroczystość uhonorowania najlepszych 
uczniów szkół ponadpodstawowych Dolnego Śląska. Maja Gugała, 
uczennica ki. Ila Liceum Ogólnokształcące im. Tadeusza Sycowie 
otrzymała z rąk dolnośląskiego wicekuratora oświaty Janusza Wrzała 
stypendium prezesa Rady Ministrów. Na zdjęciu Maja z wicekuratorem 
i dyrektorem LO Robertem Dziergwą.

(OAI

Żołnierze i samorządowcy 
dla rodziny |] '
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Stawki 
w górę
BIERUTÓ W  •  Lokalne opłaty 
będą wyższe.

Podczas sesji Rady Miejskiej bie
rutowscy radni podjęli kilka uchwał 
dotyczących stawek podatków lo
kalnych i offiat za usługi komunal
ne. Będą one wyższe w 2020 roku.

Radni uchwalili między innymi, 
że wysokość rocznych stawek po
datku od jednego środka transpor
towego na terenie miasta i gminy 
Bierutów wyniesie: od samocho
dów o dopuszczalnej masie całko
witej powyżej 3,5 tony do 5,5 tony 
włącznie - 672 zł, powyżej 5,5 tony 
do 9 ton włącznie -1.342 zł, powy
żej 9 ton i poniżej 12 ton -1.566 zł. 
Zmianie uległy także stawki do po
jazdów o większej dopuszczalnej 
masie (autobusy, samochody cięża
rowe wieloosiowe).

Z kolei podatki od nieruchomości 
wyniosą np.: od gruntów związa
nych z prowadzeniem działalności 
- 0,90 zł/mkw., pod wodami po
wierzchniowymi - od 1 ha 4,80 zł, 
od budynków mieszkalnych - 0,76 
zł/mkw., od budynków związanych 
z prowadzeniem działalności go
spodarczej - 23,90 zł/mkw. (hag)

Doradzą 
prawnie
BIERUTÓW/TWARDOGÓRA  
•  Powiat dołoży do tego 128 ty
sięcy zł.

Zarządu Powiatu Oleśnickiego 
rozstrzygnął konkurs ofert na po
wierzenie prowadzenia punktów 
nieodpłatnej pomocy prawnej, 
świadczenia nieodpłatnego porad
nictwa obywatelskiego oraz edu
kacji prawnej na terenie powiatu 
oleśnickiego w 2020 roku.

Na prowadzenie punktu nieod
płatnej pomocy prawnej, w tym 
nieodpłatnej mediacji, usytuowane
go w siedzibie Zakładu Gospodar
ki Mieszkaniowej w Twardogórze, 
wpłynęły 3 oferty, a w Urzędzie 
Miasta i Gminy Bierutów - 2 oferty.

W Twardogórze i Bierutowie 
punkty poprowadzi Stowarzysze
nia Inicjatyw Społecznych „Wspar
cie, Informacja, Rozwój" z Góry. 
Na oba zadania otrzyma łącznie 
128.040 zł. (ror)

Spółka na ratunek
BIERUTÓW. Ryzykowna koncepcja w kontrze do niemieckiego monopolisty.

Radni podjęli decyzję obciążoną finansowynn wyzwaniem

To być może najtrudniejsza de
cyzja w kadencji nowego burmi
strza Bierutowa. Na sesji Raduy 
M iejskiej przedłożono projekt 
uchwały w sprawie utworzenia sa
morządowej spółki prawa handlo
wego, pod nazwą Gminna Spółka 
Komunalna Bierkom Sp. z o.o.

- Stanęliśmy pod ścianą. Alba 
jako monopolista stawia warun
ki nie do przyjęcia. Ceny za od
biór nieczystości szybują w górę 
i prognozy są w tym względzie 
pesym istyczne. O statnio pod
nieśli nam stawki o 100 procent. 
Unieważniliśmy przetarg i Alba 
warunkowo na trzy miesiące no
wego roku obniżyła wspomnia
ne stawki o połowę, jednak nie 
mamy żadnych gwarancji, że kie
dy w marcu otworzymy koperty, 
nie zobaczymy tam stawek o 200 
albo 300 procent większych - wy-

N IEM IEC K A  ALBA
Alba Group to niemiecka spółka 
obecna na polskim rynku od roku 
1995. Z biegiem czasu stała się 
trzecim pod względem wielkości 
prywatnym przedsiębiorstwem w 
Polsce oferującym usługi odbioru 
odpadów. Obecnie Alba Group 
prowadzi działalność w oparciu o 
9 spółek oraz ich filie zlokalizowane 
na terenie całego kraju.

jaśniał pomysł utworzenia spółki 
burmistrz Piotr Sawicki. - Śmie
ci to nie jest wyłącznie nasz pro- 
błem. W Twardogórze opłaty dla 
mieszkańców skoczyły do 28 zło
tych, w gminie Oleśnica do 23 zło
tych. U nas będzie to 30 złotych. 
Mam świadomość, że to decyzja 
niepopularna, ale nieuchronna. 
Tak naprawdę to my nie wiemy, 
ile śmieci realnie kosztują. Prze
prowadziliśmy analizę zasadno
ści powstania gminnej spółki w 
formie inhaus - dodał burmistrz.
- Anałiza wskazuje, że spółka ma 
rację bytu, bo zrobi to taniej jak 
monopolista. Jesteśmy w potrza
sku i musimy się z tej matni wy
rwać - przekonywał burmistrz.

Gospodarz gminy wie, że to po
mysł obarczony ryzykiem.

- Mam świadomość, że jest to ry
zykowna próba ratowania sytuaqi, 
ale nie mogę tej próby nie podjąć
- powiedział. - Pragnę uświado
mić państwu, że powołanie spół
ki nie oznacza, iż podwyżek nie 
będzie. Alternatywa jest taka, że 
będziemy musieli przygotować się 
na podwyżki rzędu 300 procent, a 
tego gmina nie udźwignie. Są gło
sy krytykujące nasz pomysł i pyta
nia, dlaczego nie przekształcamy 
Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w spółkę. Nie mamy na to czasu. I 
podkreślę bardzo mocno - nie cho

dzi tu u stanowiska, o - jak twier
dzą niektórzy - synekury, ale o 
przetrwanie gminy, bo w ostatecz
ności będziemy mieli wybór: albo 
oświata, albo śmieci - stwierdził 
mocno gospodarz gminy.

Projekt tej trudnej dla gminy 
uchwały nie wywołał praktycznie 
żadnej dyskusji, choć w kuluarach 
niektórzy z radnych nie kryli wąt
pliwości. Jedynie przewodnicząca 
Rady Irena W ysocka-Przybyłek 
pokusiła się o krótki komentarz na 
sesji. - To wielka niewiadoma, jak 
będzie, to wróżenie z fusów, ale 
decyzję podjąć musimy - skwito
wała.

W głosowaniu na 14 obecnych 
na sesji radnych 11 opowiedziało 
się za powołaniem spółki, przeciw 
była Teresa Fleiszer, a wstrzymali 
się Małgorzata Zakrzewska i Ma
riusz Karakuła.

Uchwała mówi, że tworzy się 
jednoosobową spółkę prawa han
dlowego pod nazwą Gminna Spół
ka Komunalna Bierkom Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością. 
Jej kapitał zakładow y w ynosi
50.000 zł i zostanie pokryty w ca
łości z majątku gminy. W utworzo
nej spółce gmina Bierutów ma 100 
procent udziałów.

Dezaprobaty wobec tego pomy
słu nie kryje mieszkający na tere
nie gminy Bierutów radny powia

towy oraz prezes Gminnej Spółki 
Komunalnej Gminy Oleśnica Ja
rosław Polański, który w rozmo
wie z Panoramą krytycznie ocenił 
uchwałę o utworzeniu spółki.

- To w ygeneruje dodatkowe 
koszty rzędu 200 tysięcy złotych 
rocznie. Wystarczy powiedzieć 
o dublowaniu administracji, ko
nieczna jest też rada nadzorcza. 
To zły pomysł i sygnalizowałem 
to już władzom gminy. Najrozsąd
niejszym rozwiązaniem byłoby 
przekształcenie w spółkę Zakładu 
Gospodarki Komunalnej - wydzie
lenie z niej podmiotu zajmującego 
się odbiorem śmieci. To się spraw
dziło w innych gminach naszego 
powiatu - mówi Panoramie Jarosław 
Polański.

Grzegorz Huk

INHOUSE  
Wprowadzenie do polskiego prawa! 
tzw. inhouse oznacza, że samorzą-! 
dy mogą zlecać wywóz śmieci na i 
swoim terenie bezprzetargowo. 
Sprzeciwiała się temu branża go
spodarki odpadami, twierdząc, że 
to uderzy w jej przedsiębiorstwa. i 
Przekonuje, że samorządy chcą 
tych przepisów, bo zależy im na 
tworzeniu własnych spółek komu
nalnych i samodzielnym zatrudnia
niu ludzi. j

OKiS, czyli zmiana wizerunku
BIERUTÓW •  Dyrektor ocenia, 
że wieie się dzieje w kulturze i 
sporcie. Radny co do sportu miał 
wątpliwości.

Sprawozdanie z działalności 
Ośrodka Kultury i Sportu złożył 
na sesji Rady Miejskiej jego dyrek
tor Grzegorz Zmarzły. Szczegóło
wo omówił zmiany, które przez 11 
ostatnich miesięcy zaszły w kiero
wanej przez niego instytucji, oraz 
szeroki wachlarz realizowanych 
przedsięwzięć o charakterze kul
turalnym i sportowym. Grzegorz 
Zmarzły przed objęciem stanowi
ska obiecywał sporo nowości. Teraz 
składał radnym raport o tym, co 
udało się wprowadzić w życie.

Zaczął od zmian w izerunko
wych. OKiS otrzymał nowe logo, 
pojawiła się aktywna informacja o 
jego ofercie (nowy fanpage). - Za

inicjowaliśmy dobrą współpracę z 
lokalnymi mediami oraz wieloma 
instytucjami i stowarzyszeniami. 
Znacznie poszerzyliśmy pole eks
ploatacji naszych wydarzeń - tak 
określał nową formę przekazu in
formacyjnego.

Mocno akcentował poszerzenie 
wachlarza oferty Ośrodka. - Udało 
się doprowadzić do praktycznych, 
korzystnych rozwiązań lokalo
wych - w hali sportowej wygospo
darowaliśmy salkę konferencyjną i 
salę dydaktyczną. Uruchomiliśmy 
warsztaty plastyczne, zajęcia gita
rowe, tenis stołowy oraz robotykę 
dla dzieci. Wydłużyliśmy pracę 
Ośrodka o jeden dzień. Obecnie 
sporo zajęć powadzonych jest także 
w soboty. Uruchomiliśmy szkolenia 
dla animatorów świetlic. Niezmier
nie istotnym elementem nowej wi
zji działalności jest budowa siatki

współpracy instytucjonalnej. Sta
wiamy na kontakty z działającymi 
w okolicy zespołami ludowymi i or
ganizacjami. To już daje wymierne 
efekty - akcentował dyrektor, wy
mieniając długą listę imprez, które 
udało się zrealizować na przestrzeni 
roku.

Zwrócił uwagę, że OKiS kontynu
uje też część wcześniejszych inicja
tyw (Dzień Kobiet, Jarmark Bieru
towski, dożynki gminne, Zaudszki 
Bierutowskie), jednak w zmienionej 
formie, która przypada, jak ocenił, 
do gustu mieszkańcom.

Wspomniał także o zmianach w 
strukturze zatrudnienia Ośrodka. 
Do tej pory było tam 9,5 etatów, 
obecnie jest ich 7, choć dyrektor za
znaczył , że od stycznia planuje za
trudnić koordynatora sportu. Opie
rający się na dotacji samorządowej 
budżet OKiS-u to 1,247 min zł. Uda

ło się też pozyskać pozabudżetowe 
granty na kwotę przekraczającą 50 
tysięcy złotych.

Konkluzja sprawozdania była 
taka, że sport i kultura w Bieruto
wie mają się dobrze, a wiele inicja
tyw jest godnych pochwały.

Nieco innego zdania był radny 
Józef Ławniczak, który zwrócił 
uwagę, że w Ośrodku zajmującym 
się sportem sportu jest za mało. 
- Czemu OKiS nie korzysta z wie
lofunkcyjnego boiska orlik oraz no
wej bieżni lekkoatletycznej? Obiek
ty te świecą pustkami - ocenił. 
Nie zgodził się z nim Grzegorz 
Zmarzły, zaznaczając, że hala 
sportowa wykorzystywana jest 
niemal w 100 procentach swoich 
możliwości. Mówił też o zajęciach 
Uczniowskiego Klubu Sportowego. 
Obiecał, że po zatrudnieniu nowej 
osoby zajmującej się sportem suge

stie radne
go zostaną 
przeanali
zowane.

Grzegorz 
Huk

http://www.olesnica24.com
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4 dekady pod auspicjami św. Cecylii

Łączy ich śpiew

^TWAROOGÓRA •  Dyrygent chóru ob
chodziła 40-lecie działalności.

Dyryguje chórowi już 40 lat...

W piątkowy wieczór 22 listopada chór 
Rapsodia nie tylko obchodził święto patron
ki śpiewu kościelnego św. Cecylii, ale także 
40-lecie pracy dyrygent Heleny Piotrowskiej. 
Spotkanie rozpoczęto udziałem chóru we 
mszy świętej w bazylice w intencji chórzy
stów żyjących oraz zmarłych. Nabożeństwo 
odprawił ksiądz Krzysztof Jaskólski. Po mszy 
chórzyści udali się na poczęstunek. Były 
kwiaty i gratulacje. Każdy członek chóru 
otrzymał książkę z dedykacją od pani dyry- 

~gent.
Helena Piotrowska przez 40 lat potrafiła 

przyciągnąć do siebie osoby utalentowa

ne wokalnie i pracować z nimi. Rapsodia 
uczestniczyła w wydarzeniach kościelnych 
związanych z przyjazdem Jana Pawła 11 do 
Kalisza, koronacją obrazu, ustanowieniem 
twardogórskiego sanktuarium  bazyliką 
mniejszą, w przeglądach chórów, występach 
zagranicznych, występach z okazji świąt 
państwowych i lokalnych. Oprócz pieśni 
kościelnych ma w repertuarze pieśni patrio
tyczne, żołnierskie. W ostatnich latach chór 
docenił ówczesny starosta Zbigniew Potyra- 
ła, fundując nagranie płyty CD dla utrwale
nia jego dorobku.

W niedzielę 24 listopada w bazylice zo
stała odprawiona msza św. w intencji dyry
gent Heleny Piotrowskiej, a później odbył się 
koncert „Otwórzcie drzwi Chrystusowi, nie

lękajcie się więcej". Przedstawiono historię 
zespołu, który istnieje od 1945 roku, a obecna 
dyrygent jest z nim związana od roku 1957. 
Członkowie chóru wyrazili wdzięczność 
Panu Bogu, że dzieło zapoczątkowane w 
1945 roku nie upadło, i wypraszali o szcze
gólne łaski dla swojej dyrygent.

W wykonanym tego dnia repertuarze zna
lazły się „Otwórzcie drzwi Chrystusowi", 
„Głoś imię Pana", „Chwal duszo moja Pana", 
„Modlitwa kapłana" z opery „Nabucco", 
„Dziś Chrystus król", „Przychodzę z dale
ka", „Stój przy mnie", przy akompaniamen
cie Roberta Orlikowskiego na organach. Na 
skrzypcach grała Alicja Kowalik.

Koncert został nagrodzony gromkim i 
brawami na stojąco. Po koncercie Helena

Piotrowska podziękowała za współpracę, 
za życzliwość. Gratulacje i życzenia złożył 
jej ks. dziekan Zbigniew Porębski SDB, a ks. 
proboszcz Krzysztof Bucyk wręczył w imie
niu ks. bpa Edwarda Janiaka odznaczenie 
- Diecezjalny Pierścień św. Józefa, a także 
złożył życzenia, podziękowanie i gratulacje 
w imieniu wspólnoty parafialnej. Zbigniew 
Potyrała złożył gratulacje i podziękowania 
w imieniu swoim, a także marszałka woje
wództwa dolnośląskiego. Życzenia i gratula
cje do dyrygent skierowała też europosłanka 
Beata Kempa. Również osoby indywidualnie 
z kwiatami gratulowały dorobku artystycz
nego pani Helenie i całemu chórowi.

Andrzej Głowacz 
fot. Autor

Patetycznie 
i nastrojowo
GOSZCZ •  Koncert przygoto
wany przez Bibliotekę Publiczną 
miał patriotyczny wymiar.

Biblioteka Publiczna M iasta i 
Gminy w Twardogórze zorganizo
wała w dniu 26 listopada koncert 
„Polska słowem,, pieśnią i tańcem 
bogata". Poprowadziła go Irena 
Gołowacz. Oprawę muzyczną za
pewnili Mieczysław Franc i Henryk 
Jankowski.

Tematem były piosenki żołnier
skie i patriotyczne nawiązujące do 
obchodzonego w listopadzie Naro
dowego Święta Niepodległości.

Na scenie kompleksu pałacowego 
w Goszczu wystąpił chór Ballada z 
Bukowie pod batutą Dariusza Miś-

kiewicza. Wykonał on pieśni „Gau
dę Mater Polonia", „Siwy mundur", 
„Dzieci", „Hej chłopcy bagnet na 
broń" i „Warszawskie dzieci". Go
spodarzy reprezentowały zespoły 
folklorystyczne Skorynianki, Wod- 
niczanki i Czerwona Kalina. Licz
nie zgromadzona widownia mo
gła wysłuchać piosenek zarówno 
nastrojowych, jak i żywiołowych, 
takich jak „Deszcz jesiermy" „Przy
byli ułani pod okienko" , „Hej, hej 
ułani", „Rozkwitały pąki białych 
róż", „Marsz Pierwszej Brygady" 
oraz oklaskiwać polkę „Figlarna 
Zośka" w wykonaniu Czerwonej 
Kaliny. Na zakończenie wspólnie 
odśpiewano hymn Polski.

Andrzej Głowacz

Skończyła 100 lat!
O L S Z Ó W K A  •  C óż to  za  
p ię k n y  ju b ile u s z  - s e tn e  
u ro d z in y  m ie s z k a n k i O l-  
Sżówkil

Mieszkanka Olszówki w gmi
nie Twardogóra Franciszka Du- 
min obchodziła 25 listopada 100. 
urodziny. W tym  szczególnym  
dniu jubilatkę odwiedzili goście.

B u rm istrz  Paw eł C zu liń sk i 
przekazał list gratulacyjny, tort 
i kwiaty oraz listy gratulacyjne 
od wicewojewody dolnośląskie
go Jarosława Kresy i od prezesa 
Rady M inistrów Mateusza Mo- 

_j-awieckiego.
Proboszcz parafii pw. M atki 

Bożej W spom ożenia W iernych 
w Tw ardogórze ks. K rzysztof

Bucyk wraz z życzeniam i prze
k aza ł lis t b isku p a k a lisk ieg o  
ks. Edwarda Janiaka. Lidia AI- 
brecht-Kolińska z wrocławskie
go oddziału Kasy U bezpiecze
nia Rolniczego życzenia, kwiaty 
i pismo od prezesa Kasy Rolni
czego U bezpieczenia Rolnicze
go Aleksandry Hadzik.

W  uroczystości uczestniczyli 
też cz łonkow ie ro d zin y  ju b i
latki. W szyscy cieszyli się, że 
seniorka dożyła tak sędziwego 
wieku i pozostaje skarbnicą wie
dzy o historii rodziny i miejsco
wości, w której mieszka. I

Pani Franciszka jest najstarszą  ̂
m ieszkanką gm iny Twardogó- | 
ra. i

(OAI) 2
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Kalendarz imprez 
informacje o nadchodzących 

wydarzeniach znajdziesz tutaj!••I

Każdy bierutowianin rozpozna 
je na pewno bezbłędnie. Ale gdy
by ktoś miał wątpliwości, to pod
powiadamy.

Zdjęcie nr 1 to oczywiście za
mek, wzniesiony w początkach 
XIV wieku, prawdopodobnie w 
1323 rokii, potem kilka razy prze-* 
budowy wany. Do dzisiaj zachowa
ła się wieża z czasów Podiebradów, 
nadbudowana w początkach XVII 
wieku. Stoi samotnie włączona w 
ciąg murów. Kiedyś była w jednej 
bryle ze wschodnim skrzydłem 
zamku. Oprócz wieży mamy jesz
cze bramę wjazdowa oraz jeden z 
budynków zamkowych z ozdob
nym portalem z herbem Podiebra
dów.

Ryszard Rogiński w książce 
„Zamki i twierdze w Polsce - hi
storia i legendy" przytacza legen
dę zw iązaną z zamkiem bieru
towskim. Otóż... Gdy w roku 1643 
stacjonowali tu żołnierze cesarscy, 
trzej z nich w jednym z zamko
wych pomieszczeń urządzili sobie 
libację. Po opróżnieniu paru gą- 
siorków wina, mocno podchmie
leni wojacy postanowili wypić za 
zdrowie diabła. Wiele już lat brali 
udział w zbrojnych wyprawach - 
„raz na wozie, raz pod wozem" - 
ale z najtrudniejszych opresji cało 
wynosili głowy - więc zdrowie 
tego, który jest władcą ciemności, 
niech będzie ich patronem w krwa
wych starciach i wyprawach. Sta
nęli, szklanice podnieśli do góry. 
Zdrowie diabła! Ze zdumieniem 
spostrzegli, że obok jest czwarty 
towarzysz biesiady z dziwnie go
rejącymi oczami. Rozlał kolejną 
porcję trunku do naczyń i polecił 
wznieść jeszcze raz poprzedni to
ast. Żołnierze, choć zaniepokojeni 
dziwną postacią, powtórnie wy
krzyknęli „Zdrowie diabła!" W 
tym momencie jakaś siła potwor
na uniosła ich do góry i rzuciła o 
podłogę, stracili przytomność. Gdy 
znaleziono ich rano, nie przypo
minali już dawnych odważnych 
zabijaków. Kronikarze zapisali, 
że otrzymali „pocałunek diabła". 
Niebawem w błahej potyczce zgi
nęli wszyscy trzej. Powiadano, że 
diabeł zabrał swą własność...

Fotografią numęr 2 to dawna 
Haushaltungsschule, czyli Szko
ła G ospodarstw a Domowego, 
obecnie siedziba Centrum Admi- ' 
nistracyjnego Obsługi Placówek 
Opiekuńczo - Wychowawczych. A 
potocznie to Dom Dziecka w Bie
rutowie.

Zdjęcię numęr 3 to kościół świę
tego Józefa Oblubieńca Najświęt
szej Maryi Panny, wybudowany w 
latach 1891 -1893.

Czw órka 1 p iątka to widoki 
ogólne miasta. Widzicie, których 
budynków już dzisiaj nie ma?

No i dwię o jtą tn ię  fptpgrafię 
to oczywiście banhof w Bernstadt 
i dworzec w Bierutow ie. Niby 
podobne, ale jednak sporo się tu 
zmieniło, prawda?

Roman Rybak

BIERUTÓW. Rozpoznajecie te miejsca w swoim rodzinnym Bierutowie?
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Szybko na łyżwach
3-8 grudnia 2019

Miłośnicy jazdy na łyżwach ry
walizowali o miano najszybsze
go-

Na lodowisku Oleśnickiego Kom
pleksu Rekreacyjnego „Atol" odbyły 
się Otwarte Mistrzostwa Oleśnicy w 
Jeździe Szybkiej na Lodzie. Organi
zatorem zawodów był klub hokejo
wy Orły Oleśnica, wspierany przez 
OKR Atol.

Rywalizowano w różnych katego
riach wiekowych. Na starcie stanęło 
ogółem kilkunastu łyżwiarzy.

Mistrzostwa prowadzili Mieczy
sław Modliński i Adam Kwaczyński.

jun ior chłopcy 2002-2004
1. Jakub Garbczewski 2004 24,53
2. Jakub Kucharski 2004 28,91

senior kobiety 1967-1986
1. Iwona Garbczewska 1980 24,81
2. Irmina Szawica 1982 28,55

junior dziewczęta 2002-2004
Natalia Zasada 2003 32,26

oldboy mężczyźni 1958 i starsi
1. Feliks Gadawski 1950
2. Adam Kwaczyński 1956
3. Mieczysław Modliński 1953

dzieci dziewczęta 2008-2010
1. Natalia Tracz 2009 30,08
2. Alicja Dyrka 2010 34,56
3. Ewa Garbczewska 2010 35,43

dzieci chłopcy 2008-2010
1. Wojciech Dyrka 2009 27,51
2 Antoni Piasecki 2009 30,85
3. Michał Bida 2008 33,26
4. Hubert Adamski 2010 34,45

Andrzejki 
karateków

Andrzejki zawodnicy Hikari Ole
śnica tradycyjnie spędzili w Klu
czborku podczas turnieju karate 
tradycyjnego.

Zawody w Kluczborku miały rangę 
międzynarodowych, bowiem kara
tecy z polskich klubów rywalizo
wali z rywalami z Czech i Ukrainy. 
27-osobowa ekipa Hikari przywiozła 
do Oleśnicy 17 medali.

Po dwa krążki wywalczyli Emilia 
Kochańska (złoto w kumite, srebro 
w kata), Emilia Nyga (srebro w kata, 
brąz w kumite) i Piotr Bilski (dwa 
srebra - kata i kumite). Oprócz tego 

. złoto zdobyli Antoni Stoparek, Ma
teusz Stoparek, Kacper Kowalczyk. 
A na trzecim stopniu podium stanęli

Turnieje M ikołajkow e

W sobotę 7 grudnia o godz. 9 w 
gminnej sali sportowej w Oleśnicy 
przeprowadzone zostaną mikołajko- 

turnieje w halowej piłce nożnej 
młodzików oraz juniorów młodszych.

O Puchar W ójta
W nadchodzący weekend roz

poczną się halowe zmagania drużyn 
gminnych o Puchar Wójta Gminy 
Oleśnica. Drużyny rywalizować będą 
w piłce siatkowej kobiet i mężcz) zn, 
tenisie stołowym oraz w halowej 
piłce nożnej seniorów.

Inauguracja zmagań siatkarskich 
kobiet odbędzie się w niedzielę 8 
grudnia o godz.ll. Pierwszy turniej 
kobiet - do którego zgłosiły się re
prezentacje Swierznej, Sokołowie,

Są medale, jest moc...

Michał Żołądkowski, Monika Jaroń, 
Matylda Cichy, Igor Świstek, Domi
nika Szulc, Hubert Pietrzak-Rogala, 
Jakub Kowalski, Jakub Kowalczyk.

(is)

Siódma 
porażka
...siatkarzy Rośka Syców.

3:0 (25:23, 25:20, 25:20) KU AZS 
Zielona Góra w hali Uniwersytetu 
Zielonogórskiego pokonał Rośka 
Milicz. W swoim dziewiątym me
czu w II lidze sycowianie doznali 
siódmej porażki.

Szansa na trzecie zwycięstwo bę
dzie 7 grudnia. O godz. 18 w hali 
MOSiR-u Rosiek podejmie zespół 
Aqua-Zdrój Milicz. (is)
TABELA
1. Nowa Sól . 8 20 722:613
2. Wałbrzych 8 17 724:662
3. Żagań . 8 16 779:729
4. Zielona Góra 8 15 615:580
5. Oława 9 14 828:787
6. Bielawa 8 13 632:647
7. Milicz 8 .. 9 619:683
8. Syców 9 5 675:790
9 Legnica 8 2 613:716

Cieśli, Nowoszyc, Wszechświętego 
oraz Nieciszowa zostanie rozegrany 
w sali sportowej w Ligocie Małej.

Rozgrywki tenisa stołowego prze
prowadzone zostaną w jednej gru
pie z udziałem 5 drużyn: Boguszyc, 
Cieśli, Krzeczyna, Sokołowie oraz 
Nowoszyc. Rywalizacja przepro
wadzona zostanie w sali sportowej 
w Ligocie Małej, a pierwszy turniej 
rozpocznie się 15 grudnia o godz.ll.

Gminna halówka rozpocznie się 
1 stycznia z udziałem 13 drużyn, 
które zostały podzielone na dwie 
grupy, a swoje mecze rozgrywać 
będą w salach w Sokołowicach i 
Ligocie Małej.

Grupa A (Sokołowice): Boguszyce, 
Boguszyce Os., Cieśle,Ligota Polska, 
Sokołowice, Wszechświęte, Zarzysko. 
Grupa B (Ligota Mała): Gręboszyce,

Krzeczyn, Nieciszów, Nowoszyce, 
Piszkawa, Świerzna.

Ryw ałizacja siatkarska męż
czyzn rozpocznie się w styczniu i 
rozgrywana będzie w gminnej sali 
sportowej w Oleśnicy z udziałem 
drużyn z Poniatowie, Cieśli, Grę- 
boszyc, Świerznej, Zarzyska oraz 
z Nowoszyc.

O Puchar „Ś w iąteczn e
go K arp ia”

14 grudnia (sobota) odbędzie się tur
niej w halowej piłce nożnej seniorów, a 
15 grudnia (niedziela) turnieje w piłce 
siatkowej kobiet i mężczyzn. Zgłosze
nia dmżyn do zawodów przyjmujemy 
do dnia 6 grudnia (piątek) w dziale 
sportu i rekreacji Gminnego Ośrodka 
Kultury Oleśnica: tel.71/721-87-27.

Artur Koziara

Złapią piłki
Z am o n to w an o  now e p iłko - 
chwyty na boisku w Solnikach 
Małych.

Zarząd Województwa Dolnoślą
skiego rozstrzygnął konkurs ofert 
na realizację zadań publicznych z 
zakresu kultury fizycznej w 2019 
roku - poprawa bazy sportowej II. 
Jedną z wybranych ofert był montaż 
dwóch piłkochwytów za bramka
mi na boisku w Solnikach Małych. 
Wniosek w imieniu klubu LZS Sol- 
niki Małe złożył Mariusz Karakuła, 
przy wsparciu Urzędu Miejskiego i 
Aleksandry Borówki, podinspektor 
ds. funduszy zewnętrznych i roz
woju obszarów wiejskich.

Każdy piłkochwy t ma długość 30 
m oraz wysokość 6 m. Kosztowały

17.508 zł (w tym 8.500 to dofinanso
wanie z Urzędu Wojewódzkiego, a 
9.008 to dotacja z UM w Bierutowie).

- Dziękuję burmistrzowi Bieru
towa, Radzie Sportu w Bierutowie 
za przyznanie środków, a podin
spektor Oli Borówce za pomoc i 
dobrą współpracę - mówi Pano
ramie prezes M ariusz Karakuła. 
I dodaje: - Trzeba podziękować też 
firmie Legend Miłosz Wrzesiński z 
Wrocławia za rzetelne i terminowe 
postawienie piłkochwytów oraz 
dobrą współpracę.

P iłk o ch w y ty  b ę d ą  s łu ż y ły  
d zieciom  z LZS Solni ki M ałe i 
U K S Bierutów. Na boisku grają 
trzy grupy młodzieżowe i grupa 
seniorów.

(ds)

Roberta dobra eneraia

w  ostatniej, czwartej, odsłonie cyklu SPORTiCON w sali konferencyj
nej Oleśnickiej Biblioteki Publicznej gościem był triathlonista Robert 
Wilkowiecki, pochodzący z Twardogóry. To tegoroczny mistrz Polski 
na dystansie 1/2 iron man i rekordzista Polski pełnego dystansu iron 
man. Jego opowieści o sportowej karierze wysłuchało 25 osób. (ds)

Dublet Ajde
Obie drużyny oleśnickich ping- 
pongistów wygrały swoje me
cze.

Obie drużyny KS Ajde Oleśnica 
szybko uporały się z przeciwnikami 
w VI kolejce. Ajde I zwyciężyła na 
wyjeździe z WKS MOSIR Syców 10- 
2, a Ajde Ił pokonała u siebie LZS 
Orzeł Ił Lizawice 10-0.
Ajde I: Paweł Urbanowicz 3,5/3,5; 
Michał Mroczkowski l,5/2,5; Łukasz

Kostrzewa 1,5/1,5; Adrian Szczepa
niak 2,5/2,5; Piotr Laskowski 1/2. 
Ajde II: Mariusz Jankowski 2,5/2,5; 
Marian Hołda 2,5/2,5; Sebastian Sie
radzki 1,511,5; Bartosz Pytko 2,5/2,5; 
Damian Bednarski.

W przedostatniej kolejce pierwszej 
rundy rozgrywek ligowych Ajde ł 
rozegra spotkanie z Widawą Bieru
tów, a Ajde U zmierzy się z UKS TS 
łłł Kiełczów.

(ws)

Akademia Sztuk Walki Dosan zdobyła 11 medali w Pucharze Polski w;, 
Ojrzanowie. Wywalczyli je: złote - Ania Barańska (2), Szymon Gwoź- 
dziewicz, Rafał Jończyk, Inga Piec; srebrne - Sz. Gwoździewicz, Maja 
Malczyszyn, Tomek Woźniak, Iza Budziszewska, Michał Kapała; brą
zowe - M. Malczyszyn. Inga Piec została wybrana najlepszą juniorką 
zawodów. (ws)

2. Maja Słabisz 2007 51,19

junior młodszy 2005-2007
1. Bartłomiej Pucek 2006 25,46
2. Bartosz Bida 2006 32,22
3. Igor Pilarczyk 2005 35,35

skrzaty 2011-2017
1. Jakub Kostrzewa 2012 19,47
2. Pola Dalak 2011 21,50
3. Jakub Kozioł 2013 21,66
4. Konrad Tochmal 2013 24,04
5. Laura Komarzyniec 2013 27,66

(kad)

5. Tymon Safiak 2008 38,07

senior mężczyźni 1967-1986
1. Marek Gadawski 1983 27,05
2. Mariusz Garbczewski 1979 28,46
3. Tomasz Piasecki 1976 29,15
4. Maciej Kozioł 1982 34,98
5. Piotr Kostrzewa 1975 36,57
6. Piotr Safiak 1981 37,73
7. Marcin Adamski ■ 1976 40,54

jun io r młodszy 2005-2007
1. Milena Piasecka 2007 27,36

http://www.olesnica24.com
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Lider jest nasz
Po wygranej z Turowem Zgorze
lec oleśnicki Team-Plast został 
liderem.

Team -Plast KK Oleśnica 
- PGE “n irów  Zgorzelec  

89:66  
(26:18, 16:11,22:16, 25:21)

KKO: Adrian Susidko, Dawid Piasecki 11, 
Michał Janiszewski 7, Krystian Woźny, 
Michał Zakrzewski 20, Tomasz Gruba 
14, Marcin Stach 11, Grzegorz Siworski 
9, Paweł Cepuch, Kajetan Ludwisiak 8, 
Łukasz Horn 9.

Pewne zwycięstwo odnieśli pod
opieczni Piotra Gliniaka w IX kolejce

rozgrywek III ligi. Ich wygrana z 
odrodzonym Turowem Zgorzelec nie 
była ani przez moment zagrożona. 
Dzięki niej Marcin Stach i spółka 
zostali nowymi liderami grupy B 
III ligi.

14 grudnia o godz. 13 Team-Plast 
podejmie w hali Atola SKM Zastał 
Fatto Deweloper Zielona Góra.

(ws)
TA BELA
1. KK Oleśnica 8 13 599-536
2. WKK Wrocław 8 13 639-648
3. Zielona Góra 7 12 582-521
4. Śląsk Wrocław 6 11 482-351
5. Turów Zgorzelec 7 9 500-551
6. Szczawno Zdrój 7 9 488-569
7. Kłodzko r  : ' 7 8 479-593

Nasi bez certyfikatów
694 szkółki piłkarskie otrzymały 
Certyfikaty PZPN. Nie ma wśród 
nich szkółek z powiatu oleśnic
kiego.

Program Certyfikacji to innowacyj
ny projekt mający za zadanie podnie
sienie jakości szkolenia w szkółkach 
piłkarskich na terenie całej Polski. 
W jego pierwszej edycji do Polskie
go Związku Piłki Nożnej wprłynęło 
1.197 formularzy zgłoszeniowych. 
Ostatecznie wszystkie wymaga
nia formalnoprawne spełniły 694 
podmioty i to właśnie im na mocy

decyzji Komisji Weryfikacyjnej oraz 
Komisji Odwoławczej ds. Certyfikacji 
PZPN dla szkółek piłkarskich zostały 
przyznane certyfikaty złote, srebrne 
i brązowe, które obowiązywać będą 
do 30 czerwca 2021 roku.

Z Dolnego Śląska certyfikaty 
otrzymało kilkadziesiąt szkółek, z 
dużych ośrodków, ale i mniejszych, 
jak m.in. Milicz, Bogatynia, Kochlice, 
Lubań, Brzeg Dolny, Łany, Strzelin, 
Brzezia Łąka, Sułów, Świętoszów. 
Nie ma wśród nich żadnej szkółki 
z powiatu oleśnickiego.

(ds)

Szachowy Puchar Prezesa

Zaczynamy turniej. Wygrać może każdy...

Zdobył go Damian Baliński z 
UKS Pogoń Oleśnica.

W sobotę rozegrano Turniej Sza
chowy o Puchar Prezesa Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Zacisze" 2019. Wzięło 
w nim udział 28 szachistów.

Zwycięzcą turnieju został Damian 
Baliński, który uzyskał 9 pkt. w 9 
partiach.

W poszczególnych kategoriach 
na podium stawali: open -1 . Da
mian Baliński - 9 pkt., 2. Norbert 
Grzesik - 7 pkt., 3. Piotr Niedośpiał 
- 7 pkt. (wszyscy UKS Pogoń Ole
śnica); w kategorii juniorów  -1 . 
Jakub Błaszkiewicz (KSz Jelonka 
Jelenia Góra) - 5 pkt., 2. Jakub Piras 
(UKS Szach-Mat Syców) - 4 pkt., 3. 
Filip Grucela (Oleśnica) - 3,5 pkt.;

w kategorii amatorów -1. Mariusz 
Walkiewicz (Dobroszyce) - 5 pkt., 2. 
Michał Sąda (Wrocław) - 4,5 pkt., 3. 
Artur Urbaniak (UKS Szach-Mat 
Syców) - 4 pkt.

Najlepszą zawodniczką turnieju 
została Alicja Woźnica (UKS Pogoń 
Oleśnica) z wynikiem 5 pkt. 

Zawody sędziował Artur Paprocki.
(ds)

Fabryka Mebli - BODZIO Zaprasza

rb lesiilca^ ^ ciiin CO DZIENNIE NOWE INFORMACJE |

 ̂ ^^ZAFRASZAMYL J r  
pleśnicajiLWrocławska 21, tel.7113981903 
‘̂ 'Goszcz ul. Sycowska. lóyięlif1/3997240  ,  ̂ '
3  -dniowy łom iin realizacji zamórnienia! Dostawa GRATISpcncyzej óOOźf

y Kolekcja 1000 
artykułów 

wyposażenia wnętrz!
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PRACA
■ Zatrudnimy RECEPCJONISTĘ. 
Praca lekka, łatwa, przyjemna i bar
dzo ciekawa Oferujemy umowę o 
pracę oraz dobre wynagrodzenie, 
CV na adres: hotel@hotelamber.pl
■ Z a tru d n ię  p rzy  napraw ie  
palet. Tel. 501-717-357.
■ Firma tapicerska w Twardogó
rze pilnie zatrudni: TAPICER - 2 
osoby, KIEROWCA - 2 osoby, pra
wo jazdy kat. C, KRAWCOWA - 3 
osoby, OSOBA DO POZYSKIWA
NIA KLIENTÓW (do pozyskiwania 
klientów) - 5 osób, WYKLEJACZ 
- 4 osoby, PRACOWNIK GOSPO
DARCZY - 2 osoby. Bardzo do
bre warunki wynagrodzenia do 
uzgodnienia, umowa o pracę. Tel. 
661-476-393, 661-607-839.
■ Pilnie zatrudnię kobietę do zbioru 
jaj, Paczków k Bierutowa. Tel. 607- 
700-096.

SPR ZED AM
■ Pralki, lodówki, zmywarki z Nie
miec - 220 zl/szt. Tel. 790-883-249.
■ Sprzedam lub wynajmę tablicę 
reklamową przy ruchliwej trasie 
Oleśnica - Spalice. Tel. 606-874- 
272.
■ Sprzedam drewno opałowe. 
Tel. 501-717-357.
■ Sprzedam tanio dwa duże skó
rzane fotele gabinetowe, kolor 
oliwkowy. Tel. 601-785-163.
■ TANIO 7 wędek z kołowrotkami 
oraz różne akcesoria wędkarskie, 
w tym podbierak, skrzynka narzę
dziowa i inne. Tel. 507-070-947.
■ Sprzedam  nowy te lew izor  
Thompson HD 32 cale, 500 zł. Tel. 
510-190-722.

Klimatyzacja i wentylacja oraz ro
boty ziemne. Tel. 604-406-519.

Firma Lamar zatrudn i

PRACOWNIKA  
DO UTRZYMANIA  

CZYSTOŚCI 
Miejsce pracy: Smardzów 
Zadania: Sprzątanie pomiesz
czeń biurowych i socjalnych. 
Mile widziane osoby z niskim 
stopniem niepełnosprawności. 

Tel. 713967200 mail. 
rekrutacja@lamar.com.pl lub 
kontakt osobisty w siedzibie 
firmy Lamar Smardzów 30c, 
56-400 Oleśnica.

U S Ł U G I
■ Remonty mieszkań, domów, 
malowanie, gładzie, panele, re- 
gipsy. Tel. 603-795-542.
■ Naprawa pralek Waldemar Pla
neta, ul. Chopina 7. Tel. 314-49-33, 
0-601-78-86-87.

SYLWESTER 
Tel. 602-459-919

NARZĘDZIOW NIA ZATRUDNI 
■ T o karza  ■ Frezera  

■ Operatora maszyn konwencjonalnych 
Możliwość zatrudnienia na pół etatu. 

Mile widziany emeryt. Praca w Oleśnicy. 
Warunki pracy do uzgodnienia.

Tel. 606 930 757

Firma tap icerska w  Twardogórze ZATR U D N I
■ TAPICER -5  osób ■ KRAWCOWA - 3 osoby
■ WYKLEJACZ - 4 osoby
■ KIEROWCA - 2 osoby, prawo jazdy kat. C
■ PRACOWNIK GOSPODARCZY - 2 osoby.
■ OSOBA DO DZIAŁU ZBYTU (do pozyskiwania 

klientów) -1 osoba
Bardzo dobre warunki wynagrodzenia do uzgodnienia, 

umowa o pracę.
Tel. 661-476-393, 661-607-839.

Znasz Język niemiecki? 
Szukasz pracy Jako 

opiekunka osób starszych?
W yjazdy na umowę 

Opieka koordynatora na miejscu

Biuro czynne pn-pt. godz. 9-16 
ul. Lwowska 2 3 ,1 p.

(wejście naprzeciwko przedszkola) 
Tel. 690-967-999

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

I A R T Y K U Ł A C H  W Ł A S I S I Y C H I  
O R A Z  P O W I E R Z O N Y C H  'l

- papier - aluminium anodowe ;
-skóra -szkło
- guma - pleksi
-drewno - laminaty grawerskie
-długopisy - oraz wiele innych

= ■; i - -
l t n i - l irŁ. J iHiłłiiiT -  ■ -

■ Remonty, wykończenia wnętrz, 
docieplenia budynków, tynki, hy
draulika. Tel. 510-190-722.

F IN A N S E

■ Awaryjne otwieranie samocho
dów i mieszkań. Tel. 601-76-12-82.

STIHL

■ Kupię książki, płyty. Dojazd, go
tówka 509-675-586, 508-245-450.

■ gotówkowe, *  
konsolidacyjne,

■  bankowe i pozabankowe
■ bez BIK
Oleśnica, ul. Młynarska j 

7/7, parter 
Tel. 601-274-026.

■ Biuro Rachunkowe „Dekret”. 
Oleśnica, ul. Wiśniowa 5. Dla no
wych firm 1. miesiąc gratis. Tel. 
605-418-580.

UBEZPIECZENIA

o a m

ż m m
■ Okna PCV, żaluzje. RATY. Wy
konujemy posadzki z mixokreta. 
Oleśnica, ul. Wrocławska 30B. Tel. 
71/314-95-49, 606-874-272.

Oleśnica ul. Młynarska 7 
lok. nr 7 parter

Przyjęcia pożagnaina
STYPY

Tal. 602-4S9-919.

■ Nowoczesne instalacje grzew
cze, gazowe i wodno-kanalizacyj
ne, montaż i serwis kolektorów 
słonecznych renomowanych firm.

■ Pranie dywanów, kanap, aut. Tel. 
535-679-346.

W ESELA 18-TKI
komunie, przyjęcia, noclegi. 

Kryształowy Dwór 
Tel. 602-459-919

I ELEKTRYK. Tel. 537-393-225.

Tel. 71 788 91 50

T U R Y S T Y K A
■ Centrum Międzynarodowych 
Przewozów Autokarowych, wy
jazdy codziennie z Oleśnicy, Sy
cowa, Wrocławia. BILETY LOT
NICZE, PROMOWE-znIżki do 90 
%. OPAL-Rzemieślnicza 10, tei. 
71-398-14-06, Kilińskiego 4 (koło 
Biedronki). Tel. 71-399-93-22. Re
zerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Egzotyka-przedsprzedaż 2019. 
Rabat do 1000 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego4 (koło Bie
dronki), Tel.71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Wyspy Zielonego Przylądka 3700 
zt. OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS,w Galerii, przy postoju 
taksówek). Tel. 71-398-14-06,Kiliń
skiego 4, (koło Biedronki). Tel.71- 
399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Lato 2019, 40% zniżki,parking 
za 1 zł, zaliczka 10%, dziecko 690

pin. OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 
10 (obok PKS w Galerii, przy po
stoju taksówek). Tel. 71 398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), tel. 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl
■ Codziennie last minutę - tydzień 
999 ń  wszystko w cenie. OPAL Ole
śnica, Rzemieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego4 (koto Bie
dronki), Tel.71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Gruzja 1999 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4 (koło Bie
dronki), Tel. 71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Rejs po Karaibach - Barbados, 
Dominikana, Martynika, Saint Lucia 
4463 zł wszystko w  cenie OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS, w  Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel.71 398-14-06, Kilińskiego 
4 (koto Biedronki), tel.71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Pielgrzymka do Ziemi Świętej 
1999 zł, bilety wstępu w cenie. 
OPAL Oleśnica, tel. 71-398-14-06, 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Albania, Chorwacja, Czarnogóra 
12 dni z Oleśnicy, 1659 zł. OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS, w Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel. 71 398-14-06, Kilińskiego 
4 (koło Biedronki), tel. 71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.olenica.pl.
■ Bułgaria-wszystko w cenie, 7 dni, 
886 zt. OPAL Oleśnica Rzemieślni
cza 10 (obok PKS w Galeni, przy po
stoju taksówek). Tel. 71-399-93-22.

Rezerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.

M IE S Z K A N IA

SPRZEDAM
Ogłoszenia osób 

fizycznych o sprzedaży 
mieszkań kosztują 

1 zł/słowo
■ Sprzedam mieszkanie 64 m^, 2 
pokoje, działka 14 arów. Strzałkowa 

15/4. Tel. 505-640-240.

wejściem, z możliwością połą
czenia w 1. Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam dom w zabudowie 
szeregowej 175,9 m^, działkę  
430mT Oleśnica, Reymonta 22c. 
Tel 601-155-187.

DZIAŁKI BUDOWLANE
m Kupię działkę budowlaną w Ole
śnicy. Tel. 603-848-915.
■ Sprzedam działkę budowlaną 
w Oleśnicy przy ul. Przyjaźni/ 
Krzywoustego o pow. 1008 m .̂ 
Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam działkę budowlaną, 
20 arów uzbrojoną, B iałe Błoto. 
Cena 85.000 zł. Tel. 506-023- 
066.

■ Kupię garaż lub miejsce par
kingowe w Oleśnicy. Teł. 601- 
194-752.

R O LN IC ZE
■ Sprzedaż młodych kur niosek. 
Ferma Drobiu Kolonia Strzelce. Tel. 
601-934-459.
■ Sprzedam marchew, buraczki 
odpadowe. Nieciszów 52. Tel. 695- 
374-563.

KARP ŻY W Y  
SPRZEDAŻ

HURT - NEGOCJACJA
DETAL - 1 3  z ł/kg  

Zim nica 9 
Tel. 695-256-286i
■ Sprzedam pole 7,5 ha, Jemielna. 
Tel. 517-786-515.

D O M Y
■ Sprzedam dom o pow. ok. 130 

przy ul. Przyjaźni w Oleśnicy 
na działce 611 mĘ po generalnym 
remoncie w środku, podzielony 
na 2 mieszkania ze wspólnym

■ Chcesz mieć czworonożnego 
przyjaciela? Zaadoptuj jednego z 
bezdomnych psów lub kotów wyła
panych z terenu powiatu oleśnickie
go na zlecenie Urzędu Miasta. Tel. 

71-798-21-90.

L E K A R S K IE
■ ZBIGNIEW OLEJNIK specjalista 
chirurg ortopeda-traumatolog, Ole
śnica, ul. Krzywoustego 3c, wtorek 
i czwartek 16-18, Twardogóra, ul. 
Krzywoustego 2, piątek 9-11. Reje
stracja tel. 71-398-60-23.
■ Maria Tarnawska - pediatra, neo- 
natolog, poniedziałek, czwartek 17- 
19. Ul. Ceglana Ib. Tel. 314-99-55,

-H5IDSLBSRG*

d r u k a r n i a  w i k m m a  ®
Ligota Wielka 16a te l . 071 398 86 00

-i  Mi ' druk offsetowi^
r projektu do druku

Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 
24 godziny! Oleśnica, ul. Kopernika 10 G 

(teren byłego POM-u).
TeL602-771-432.71-399-39-53.wg6dŁ 8-16.

o>-ylion w w w .oxy lion .p l

superszybki

INTERNET 
w Oleśnicy

od3711
7 1 7 1 5  6 8  7 8

- uprawnienia  ̂
SEP,
paiaczy CO,

- szkolenia 
bhp
- kursy 

operatorów
i wózków  
I widłowych 
1 Tel. 507-823-846

NOWA S IED ZIB A  
O leśnica, 

ul. Rzemieślnicza 
11 a

• Z D J Ę C IA  DO DOW ODÓW , 
PASZPORTÓW , LEG ITYM A C JI

• Z D J Ę C IA  W ESELN E
• Z D J Ę C IA  O K A Z JO N A L N E

w m m Ł w m m w m iP o m m K m A m  
© Esm ok j a m ™  w  • B e iE ir ,
SUPER JAKOŚĆ, SUPER CENA  
Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 71-314-24-26

0 2 C ]G lfe G iS (D d tg i^

Tę*- 71

ifiiAnifiiinipUpnni

http://www.olesnica24.com
mailto:hotel@hotelamber.pl
mailto:rekrutacja@lamar.com.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olenica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.oxylion.pl


3-9 grudnia 2019 Panorama Oleśnicka nr 48 w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m PANORAM A OOŁOSZENIOW A 23

DOKTOR

REJESTRACJA -  71 314 3111 
PN-PT 9 :00 -18 :00  7

df n med Andrzej Janeczko 
USO - CHIRURGIA - ZABIEGI

lek med. Jocek Kowalski 
ORTOPEDIA - TRAUMATaOGIA

lek.med Zbigniew Pussok 
CHIRURGIA - ZABIEGI

lek med Katarzyno Janeczko-Pussak 
USG - MEDYCYNA RODZINNA

lek.med tukasz Janeczko 
USG-BIOPSJE

MEDYCYNA RODZINNA 
ULTRASONOGRAFIA 

BIOPSJE CIENKOIGŁOWE 
TRAUMATOLOGIA 

ORTOPEDIA 
CHIRURGIA

NFZ, LUXMED - bezpłatnie 
oraz wizyty prywatne 

Dermatolog bez kolejki
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71-398-33-23, 511-459-089. 
hipokmtms-olesniGa.pl

K A R D IO -D E N T A L  
SPECJALISTYCZNA STOMATOLOGIA 

I KARDIOLOGIA 
PEŁNA D IA G N O STYKA  

K A RD IO LO G IC ZNO -N A C ZYN IO W A  
• ORTODONTA
• CHIRURG STO M A TO LO G IC ZN Y na N 7 Z
• PR O TETYK A  na NJPZ

OLEŚNICA, ul. Lgkowa 15
_ Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 56e/5 , 

Tel. 888-148-930, www.kardio-dental.com.pl

601-459-308.
■ G A B IN E T  S T O M A T O L O 
GICZNY - lekarz dentysta Grzegorz 
Masternak. Oleśnica, ul. Żytnia 28. 
Tel. 503-155-095.
■ KATARZYNA HORNUNG - le
karz chorób wewnętrznych, spe
cjalista reumatolog przyjmuje w 
poniedziałki i czwartki od 16 do 18 
przy ulicy Wschodniej 7. Tel. 314- 
43-53.

603-953-465.
■ Lek. m ed. TA D E U SZ M A- 
CIEJCZYK - prywatny gabinet 
internistyczny, wizyty domowe. 
Oleśnica, ul. Kopernika 12. Tel. 
506-213-536.

■ Lek. med. Andrzej Banaszak - 
specjalista ginekolog-położnik, 
wtorki - piątki od godz. 16; USG 
- poniedziałki 16-17. Centrum  
Medyczne Omed. Oleśnica, ul. 
Krzywoustego 2 a. Tel. 71-396-21- 
70,602-131-992.
■ UROLOG - lek. Stanisław Pawlak, 
konsultacje, USG we wtorki i czwart
ki od godz. 17. Centrum Medyczne 
Daszyńskiego, Oleśnica, ul. Daszyń
skiego 2 A, tel. 71-396-21-70, kom.

Prywatny Gabinet Onkologiczny 
Dr med. Mariusz Krawczyk 
Specjalista chirurg-onkolog

- pełna diagnostyka gruczołu 
piersiowego, USG piersi, biopsje, 
zabiegi operacyjne

- USG tarczycy, węzłów chłonnych, 
ślinanianek, jęder-biopsje

-badanie znamion 
barwnikowych - dermatoskopia

- konsultacje onkologiczne 
i ogólnochirugiczne

Q-Med Oleśnica ul. Daszyńskiego zA 
Środy godz. a6- i8. Rej tel. 70(396-21-70

GABINET UROLOGICZNO- 
-CHIRURGICZNY 

lek. med. Tomasz Piskozub
y c r .  ^rody 15.30-18.30 . . ę n  

soboty 10.00-13.00

Oleśnica Bystre, ul. Wrzosowa 2. 
Rejestracja: 71-7575'210,500 22 28 28, 

www.urologolesnica.pl

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia WAM ED) 

czwartki 15:30-17:30

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12 
i środy od godz. 15
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985

ALF-dwuletni pies 
o czekoladowym 
k o lo rze  s ie rś c i. 
T ra fił do fundacji 
prosto z tańcucha. 
Przyjazny i spokoj
ny. Zdrowy, będzie 
poddany kastracji.

PUSIA- roczna 
kotka , k tó ra  jś s t  
spoko jna i c icfia . 
B a rd zo  g rz e c z 
n a , n a u c z o n a  
czys tośc i. Pusia 
je s t zdrow a, wy- 
sterylizowana.

DIANA- suka w wieku 
około dziesięciu lat. Jest 
spokojna i ułożona, za
chowuje czystość. Pomi
mo sędziwego wieku stan 
zdrowia suni jest dobry. 
Diana została zaszcze
piona i odrobaczona.

CHOPIN- bardzo 
inteligentny, wier
ny i oddany pies, 
Chopin będzie ide
alnym towarzyszem 
dla samotnej osoby 
bądź max dwu oso
bowej rodziny.

FADO- m łody i 
ene rg iczny . P o 
s z u k u je m y  mu 
aktywnych opieku
nów. Niestety, nie 
to le ru je  w szys t
kich psów. Zdro
wy, wykastrowany.

JAY- około pięcioletni 
psi kawaler. Jest bardzo 
mądrym czworonogiem, 
kontaktowy w  relacji z 
człow iekiem . Z innymi 
psam i nie zawsze się 
dogada. Zaszczepiony, 
zachipowany

KONTAKT W  SPRA W IE ADO PCJI; 531-111-336, 517-076-620

POMOC DR060W A 
Tel. 601-936-766

AUTO-MOTO
MERCEDES

Oleśnica, ul. Łąkowa 2
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448

■ A-klasa, W169, 1,5 PB, 
2005, granatowy metalik, bo
gate wyposażenie, zadbany, 
12.000 zł. Tel. 692-653-169. 
DAEWOO
■ Matiz, 1999, zarejestrowa
ny + OC, garażowany, 1.200 
zł. Tel. 506-829-536. 
MITSUBISHI
■ Carisma 1,8 GDI benzy
na, 2002, klimatyzacja, c.z., 
ABS, poduszki powietrzne, 
podgrzewane elektryczne 
lusterka, immobiliser, wspo
maganie kierownicy, radio, 
aluminiowe felgi, 3.600 zł. 
Tel. 508-524-732. 
MICROCAR

URZĘDOWE 
ZŁOMOWANIE POJAZDÓW

wystawiamy zaświadczenia do wydziałów 
komunikacji oraz firm ubezpieczeniowych 
przy odbiorze pojazdu ”
za każdy pojazd płacimy gotówką 
pojazdy odbieramy własnym transportem ■ GRATIS

Stacja Demontażu Pojazdów Cieśle k. Oleśnicy. 
Tel. 601-725-681, 726-202-020.

■ M icrocar, 2001, nowy 
silnik, nowe opony, zareje
strowany + OC, nowy aku
m ulator, nowe sprzęgło , 
szyberdach, ciemna zieleń, 
bez prawa jazdy, 10.500 zł. 
Tel. 506-829-536.

^ A S T £ R .S E R \^ 1 C E
D IA G N O STYK A  KOMPUTEROW A  

M E C H A N IK A  -  
G EO M ETR IA  KÓŁ  

E LE K TR O M E C H A N IK A

Oleśnica uŁijGllniana,31 
pon. - ptj 7°° -1 7 °^  - sb: 7“° - 12="> 

Tel. 71/314 23 15

Ukazuje się od 

29 marca 1990 
r. II nagroda w 
III Konkursie 

dla Prasy Lo-
kalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśni
cy 1998, nagroda w IV Konkursie dla 

Prasy Lokalnej 1998, III nagroda w V 
Konkursie dia Prasy Lokalnej 2000. 
Wydawca; „OLPRESS" Adres redakcji: 

„Panorama Oleśnicka", ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel./fax 71 314- 
94-28, e-mail: panorama@dyskietka. 

pl, panoramaolesnicka@poczta.onet. 
pl. www.olesnica24.com. Redaguje 
kolegium: Krzysztof Dziedzic (redaktor 

naczelny), Andrzej Furmanek (redak
tor techniczny), Grzegorz Huk, Roman 
Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpo
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zwraca materiałów nie zamówionych, 

zastrzega sobie prawo skracania i 
adiustacji tekstów, opracowań redakcyj
nych oraz zmiany tytułów. Publikowane 
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z poglądami redakcji. Druk: Drukarnia 
Agora Tychy. Nakład: 3.000 egz. .

Ogłoszenia przyjmuje Biuro 
Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 
4B. Czynne od poniedziałku do 

piątku 
w godz. 10-13,15-17.

50>231 Wrocław, ul. Słowiańska 8, ^  
i tel.;;^::372T3 59 

e>mail: bluro@wtr.pl www.wtr.pl

^Biuro Podróży yyratislavia Travel
91 zaprasza na pielgrzymki, 
wycieczkHotnicze i autokarowe
^  .v̂ r: : WW&. ■■

■ PIEU^ZYMKA
„ z wylotem z Wrocławia <

m PIELGRZYMKA LOTNICZA DO ZIEMI ŚWIĘTEJ

■ w y c ie c z k a  l o t o ^ »  j o r d a n ia -iz r  a e l
2 wylotem z Wrocławia 

4  WYCIECZKA LOTNICZA-SYCYLIA.^^^',\yP  

■ PIELGRZYMKA AUTOKAROWA NA UKRAINĘ 

Kamieniec Podolskj, Tarnopol, GtKX3im

-'"^jSpalice , 
ul. Kasztanowa i  a

http://www.olesnica24.com
http://www.kardio-dental.com.pl
http://www.urologolesnica.pl
http://www.olesnica24.com
mailto:bluro@wtr.pl
http://www.wtr.pl
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zestaw narzędziowy 
216 elementów

castorama
Castorama Wrocław Korona 

51>421 W rocław , ul. Krzywoustego 126A  
te l.: 7 1 3 2  0 8 1 0 0 , fax: 71 32  0 8  20 0  

Sklep czynny w  godzinach: 
Pon-sob: S :30 - 21:00, Nd: 9 :0 0  - 20 :00*
’ Ty^o w niedziele nondłowe. Zoq>roMomy do noszcgo sfcłepu internetowego czynnego 2AJ7

^  KUPUJ ONLINE 
^  RÓWNIEŻ W 

WOLNE NIEDZIELE

c a s t o r a m a .p l  ^

http://www.olesnica24.com

